
پایان نسل طلایی صدا
همزمان با انتشار خبر درگذشت »پرویز 
کشورمان،  پیشکســوت  دوبلور  بهرام«، 
کاربــران فضــای مجــازی با هشــتگ 
#پرویز_بهرام درگذشــت او را تســلیت 
گفتند و بــا بازخوانی دوبله های او یادش 
را گرامی  داشتند. نمونه هایی از پیام های 
منتشر شده توسط کاربران را می خوانید: 
»و پرویز بهــرام هم رفت. فکــر کنم از 
نســل طلایی صدای ایران دیگه کسی باقی نمونده. چه روزها و خاطره هایی 
که با کارگاه کاســتر با آن بارانی بلندش داشتیم!...پرویز بهرام جدا از اینکه 
هنرمند بزرگی بود، برای من همیشه وکیل شریفی بود که  سال  ها به صورت 
عام المنفعه وکالت کرد و اعتقاد داشت حرفه هنرپیشگی و بیان خوب بخشی 

از کار وکالت است«.

نظرسنجی از روی قیافه!
 صحبت های اخیر رئیس جمهور کشورمان 
مبنی بر نظرســنجی از روی چهره های 
مــردم در خیابان، انتقادهای زیادی را در 
پی داشته و سوژه کاربران فضای مجازی 
شده است. سید یاسر جبرائیلی دراین باره 
در توییتر نوشــته است: » شیوه معتبری 
بــرای نظرســنجی انتخــاب نکرده اید. 
قیافه های مردم در خیابان ممکن اســت 
متأثر از عوامل گوناگون، شــاد یا ناراحت باشد. معلوم نیست پرسشی که در 
ذهن خود انتخاب می کنید، با مسئله منجر به شادی یا ناراحتی صاحب قیافه، 
ارتباط معنی داری داشته باشد. قیمت گوجه را هم حتماً از محلتان بپرسید«!

انتقاد از برکناری مدیر شبکه 5 
برکناری مدیر شبکه پنج سیما به علت 
توهین مداح به اهل سنت در برنامه زنده 
این شــبکه، انتقادهای زیــادی را در پی 
داشته اســت. محمود رضوی در این باره 
در توییتر نوشــته است: »برکناری جواد 
رمضان نژاد از آن تصمیمات عجیب بود! 
مدیر شبکه پنج در هنگام پخش زنده چه 
کاری می توانست بکند که حالا باید برکنار شود! جواد رمضان نژاد از رویش های 
جوان مؤمن و حزب اللهی صداوســیما بود که پله پله بالا آمد و به مدیریت 

شبکه پنج رسید و امروز قربانی شد«.

کارتخوان 10 میلیاردی
پــس از اینکه ابوالفضل ابوترابی، نماینده 
مردم نجف آباد در مجلس اعلام کرد سه 
کارتخوان بــا گردش مالی 10 میلیاردی 
در دفتر وزیر نفت پیدا شده، بیژن زنگنه 
ســوژه فضای مجازی شده است. یکی از 
کاربران در این باره در توییتر نوشت: »تا 
پرونده  کارتخوان دفتــر زنگنه روی میز 
هست یک ســؤال مهم تر از وزیر نفت می پرسم! زنگنه جان پرونده مدیران 
ارشــد شما که مذاکرات مفصلی هم برای برملا نشدن محتویات پروندشون 

داشتید تو کدوم مرحله است؟ بازم می خواهید با فشار تکذیب کنید«؟

فرشته ها چشم به راهند
رقیه توســلی: بعدِ 20 روز از خواب می پرم و حساب سرانگشتی می کنم به 
کدام کوی فرا خوانده شــده ام؟ خودم را ورانداز می کنم... رخت و لباســم را... 
صندوقچه سینه ام را... داشته و نداشته ام را... می نشینم پای سوره اعراف، آیه 26 
و چارستون بدنم می لرزد. من پاپتی کجا و حلاوت ضیافت رمضان شما کجا...؟

نگاه می کنم پا گذاشــته ام به بهشت، بی تن پوش پرهیزکاری و تقوای... به ماه 
عشــق... آنجا که جز نور و آب و آینه و مشک و عنبر نیست... پای افطاری که 

ملائک، شور و شعرها روانه اش کرده اند... کنار دست خوبان!
یا ارحم الراحمین! رمضان ها چقدر فرشته شانه راست، چشم به راه است؟

فشارخون

فؤاد آگاه: خبر فوری: »مردم ایران پنج برابر مردم جهان نان مصرف می کنند... 
می توانیم با کاهش مصرف نمک در پخت نان، فشارخون شهروندان را کاهش 
بدهیم«. این خبر، گفته چند روز پیش یکی از مســئولان محترم است. البته 
اینکــه ما ایرانی ها، نان خور ترین مردم دنیا هســتیم، حرف تازه و خبر فوری 
نیست، اما بخش دوم فرمایش مسئول محترم که می شود با کاهش نمک موجود 
در نان، فشارخون مردم را پایین آورد، خبر تازه ای محسوب می شود که می توان 

برایش چند تحلیل نوشت.
تحلیل فوری: کارشناســان تا همین چند روز پیــش فکر می کردند اطلاق 
کلمه »نمکی« به نان خشــک جمع کن ها فقط به خاطر این بوده که آن ها در 
زمان های قدیم، نان خشک ها را جمع کرده و به جایش نمک تحویل می داده اند. 
کارشناســان، اکنون اعتراف می کنند که اشتباه کرده اند و »نمکی« ها در واقع 
نمک ناخالص )نان خشک( را از شما گرفته و به جایش نمک خالص می داده اند. 
کارشناســان معتقدند اگر میزان نمک موجود در نان را کاهش دهیم آن وقت 
معلوم نیست تکلیف شغل و فشارخون نمکی ها چه می شود و آن ها باید چی را 

با چی مبادله کنند؟
تحلیل فوری تر: تحلیلگران معتقدند، برخی مسئولان محترم بهتر است به 
جای یافتن رابطه میان کاهش نمک موجود در نان و فشــارخون، بروند دنبال 
اینکه کالاهای اساسی را با قیمت ارزان تر به دست همه برسانند تا مردم مجبور 
نشوند به جای گوشت، لبنیات و میوه، فقط نان بخورند و کماکان رتبه نخست 
نان خوری جهانی را حفظ کنند. یافتن ر اه های کاهش فشارخون را هم بگذارند 

به عهده مسئولان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی!
خبر فوری تر: ... به گزارش خبرنگار ما، به دنبال اظهارات یکی از مســئولان 
محترم درباره کاهش نمک موجود در نان ها، رئیس محترم اتحادیه نانوایان یکی 
از استان های کشور، استفاده از هرگونه نمک، جوش شیرین، خمیرمایه، آب، آرد 

و سایر افزودنی های مجاز در پخت نان را تکذیب کرد! 

 مجازآباد
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معضل جدید در لیگ برتر

درخواست ستاره های ایرانی 
برای قراردادهای دلاری

گلایه لژیونر تیم ملی والیبال:

بدون پاداش در لیگ ملت ها 
مبارزه می کنیم

گفت وگو با نویسنده کتاب »مناجات« که بتازگی منتشر شده است   

به جای غر زدن، دعـا کنیم

و تو چه مي داني که  گَرگَر چیست؟
لب رودخانه قدم مــي زدم، در این 
فاصله دو گــروه که معلوم بود براي 
قدم رنجه  ســیل زدگان  از  بازدیــد 
کردند تا ســاحل آمدند و برگشتند. 
پشــت لباس های گروه دوم، عبارت 
نوشته  شــهرداری«  اربعین  »ستاد 
شده بود. شهرداری یکی از شهرهای 
شــمالی کشــور. پنج، 6 نفــر، دور 
جوانکي 35 - 30 ساله را که ظاهراً رئیس ستاد بود، گرفته بودند و برایش 
توضیح مي دادند. یکي تندتند عکس مي انداخت. وقتي وارد کوچه شدند، 
روي پنجه پا راه مي رفتند که کفش هایشــان گلي نشود! درست روبه روي 
کوچه، آن طــرف رودخانه روســتای ابراهیم آباد دیده مي شــد. ارتباط 
ابراهیم آباد با شــهر تنها از طریق »گَرگَر« بود. سیم بکسل ضخیمي است 
که از این طرف رودخانه به آن طرف کشــیده شده است. اتاقکي کوچک 
و مســتطیل شــکل دارد که با دو قرقره به ســیم وصل مي شود. هرکس 
بخواهد از رودخانه عبور کند، داخل این اتاقک مي نشــیند و قرقره ها سُر 
مي خورند و به آن طرف مي رود. استفاده از گرگر چندان ساده نیست، اگر 
دقت نکني قرقره ها ممکن اســت انگشت کسي را که آن را هل مي دهد، 
قطع کند. تازه از هول و هراس آویزان بودن بین زمین و آسمان در حالي 
که رودخانه اي خروشــان، با عــرض 700 یا 800 مترهم زیر پایت جاري 
اســت، بگذریم. در همین حین یکي از اهالي هم در ســاحل قدم مي زد. 
بعد از خوش و بش دو، ســه جمله اي گپ زدیــم. مي گفت: غذاي اهالي 
ابراهیم آباد )روســتاي آن طرف رودخانه( را با همین گرگر مي برند. بقیه 
روســتاها هم که ارتباط شان قطع شده با بالگرد کمک رساني مي کنند. با 
دست اشاره کرد و ادامه داد: چند سال است که مي خواهند آن پل )چند 
صد متر بالاتر پایه هاي پلي در وسط رودخانه دیده مي شد( را بسازند، اما 
هنوز تمام نشــده است. اگر آن پل ساخته شده بود دیگر گرگر نیاز نبود. 
با هیجان و پر احســاس چند بار تکرار کرد: دست شما درد نکند، دست 
همه درد نکند؛ خیلي کمک کردند. از همه شــما، از همه مردم، ممنونیم 

که به داد ما رسیدند.

امین قاسمی نژاد در گفت و گو با قدس:

 در »شهرخودرو« 
حرفه ای زندگی کردیم

شهرخودرو این فصل قهرمان بازی زیبا در لیگ برتر شد و بدون شک 
امین قاسمی نژاد در این تیم نگین خوش رنگی بود که با درخشش 
خود همه چشم ها را خیره کرد. وقتی خلعتبری رفت ته دل همه لرزید 
که گل محمدی بــدون او چگونه بر حریفان خواهد 
تاخت. اما ســرمربی شهرخودرو می دانست که با 
امین قاســمی نژاد می تواند دمار از روزگار همه 
تیم ها درآورد. او اگرچه کمی دیر در لیگ برتر 
چهره شد اما نشــان داد که قابلیت های فنی 
بالایی دارد که دراین ســن هم می تواند دهان 
هر ســرمربی را آب انــدازد.  امین در حالی که 
بیشتر فصل را به عنوان وینگر به میدان رفت اما 
موفق شد 10 گل بزند و پنج پاس گل 
بدهد. در استادیوم امام رضا)ع( 
او هــر وقت پا به توپ شــد 
تماشاگران نیم خیز شدند 
و بوی گل در اســتادیوم 

پخش شد.

 ربناّ و رطب

فوری فوتی

شاهد عینی-قسمت دوازدهم

  تک  نگاری های علی نور آبادی از  سفر به »معمولان«

محمد تربــت زاده:بیش از هفت دهــه از روزی که 
»فلســطین« به عنوان غرامت جنــگ جهانی دوم به 
یهودیان جنگ زده بخشــیده شــد، می گــذرد. اینکه 
کوره های آدم ســوزی هیتلر، هولوکاست و نسل کشی 
یهودیــان در جنگ جهانی دوم تا چــه اندازه حقیقت 
داشت را هیچ کس نمی داند، اما این را خوب میدانیم این 
کوره  های آدم سوزی اگرچه خیلی ها از جمله خود هیتلر 
را به خاک سیاه نشاند، اما نان غربی ها را که دنبال بهانه ای 
برای تغییر نقشه خاورمیانه می گشتند، خوب توی روغن 
انداخت! بخشیدن سرزمین مادری فلسطینیان که هیچ 
ارتباطی با جنگ جهانی دوم نداشــتند به جنگ زدگان 
یهودی ساکن در اروپا به عنوان غرامت آن هم از سوی 
دولت قدرت  ها ی غربی، شاید به باور مردم دنیا عجیب و 
غریب به نظر می رســید، اما عاملان این بخشش خوب 
می دانســتند که تأسیس یک دولت وابسته به غرب در 
قلب خاورمیانه، بعدها تا چه اندازه به کارشان خواهد آمد!

 معامله قرن
بیش از 70 ســال از مهاجرت یهودیان به بیت المقدس 
و تشکیل دولت غاصب اســرائیل می گذرد، اما موضوع 
فلسطین هنوز تازه اســت. وقتی ترامپ سه سال تمام 
بــرای حل بحران فلسطین-اســرائیل تلاش می کند و 
سیدحسن نصرالله هم درباره »معامله قرن« که حاصل 
همان تلاش  های سه ساله ترامپ است، هشدار می دهد، 
یعنی موضوع فلســطین تازه  تر از آن چیزی اســت که 
فکرش را می کنیم. منظور اینکه شــاید خیلی هایمان 
فکر کنیم رژیم صهیونیستی و  همپیمان های غربی اش 
به حاکمیتشــان بر بیت المقدس، شهرک ســازی های 
گسترده و کشت و کشتار فلسطینیان راضی  شده اند، اما 
همان طور که سیدحسن نصرالله در سخنرانی اخیرش 
اعلام کرده، »معامله قرن« که تحفه جدید  غربی ها برای 
ســرزمین های اشغالی است، اهدافی بزرگ تر مثل پاک 
کردن نام فلسطین از روی نقشه و نابودی محور مقاومت 

را دنبال می کند. 

 »ابودیس« به جای »بیت المقدس«
»معامله قرن«  پروژه ای اســت که دولت آمریکا آن را 
از ســال 2016  به بهانه پایان بخشیدن به منازعات 
میان رژیم اشغالگر قدس و فلسطین کلید زد. معمار 
اصلــی این پروژه رئیس جمهور آمریکاســت و عامل 
اجرایی آن هم »کوشــنر« داماد ترامپ است. در این 
پروژه قرار اســت صهیونیســت ها امتیازاتی فراتر از 
امتیازهایی که در گذشــته براســاس پیمان »اسلو« 
و  قطعنامه های ســازمان ملل گرفته، دریافت کند و 
در عوض با تشکیل دولت مستقل فلسطینی موافقت 
کند! یعنی براســاس این طرح بخش های باقی مانده 
از فلســطین که هنوز به طور کامل اشغال  نشده اند، 
شامل نیمی از کرانه باختری و بخشی از بیت المقدس 
شــرقی که از نظر جامعه جهانی به دولت فلســطین 
تعلق دارد، به رژیم صهیونیستی واگذار می شود و در 
عوض اسرائیل با تشکیل کشور مستقل فلسطینی در 
نیمــه دیگر کرانه باختری و تمام نوار غزه و تنها چند 
محله از بیت المقدس شرقی موافقت می کند. براساس 
این طرح شــهر »ابودیس« به جای بیت المقدس به 
عنوان پایتخت فلســطین در نظر گرفته خواهد شد. 
مهم  تر از همه اینکه فلسطینیان باید از حق بازگشت 
به سرزمین خودشان که طبق قطعنامه 1۹۴ شورای 

امنیت به رسمیت شناخت شده، صرف نظر کنند! 

 دنیای بدون فلسطین
این البته اهداف ظاهری معامله قرن است. در باطن اما 
این پروژه اهداف کلی تری را دنبال می کند. کارشناس ها 
ایــن اهــداف پنهــان را در این چند ســطر خلاصه 
می کنند: »تثبیت اراضی اشــغالی و پیوستن مناطقی 
از جولان، رود اردن، جنوب لبنان، شــرق جزیره سینا 
به رژیم صهیونیستی بدون فشار افکار عمومی، اخراج 
فلســطینی ها به طور کامل از مناطق کرانه باختری و 
نوار غزه و ساماندهی آن ها در اردن و شبه جزیره سینا 
در مصر و در نهایت پایان منازعه چند ســاله اعراب و 
اسرائیل«. بخش زیادی از مسیر تحقق این اهداف هم با 
سفر نتانیاهو به کشورهای خلیج فارس از جمله عمان و 
اعزام هیئت های سیاسی و فرهنگی به امارات و بحرین 
و فرستادن مستشارهای نظامی به عربستان طی شده 
اســت و آن طور که کارشــناس ها می گویند، غربی ها 
فقط منتظر فرصت سیاسی مناسبی هستند تا با اعلام 
رسمی، پایان مناقشــه را خبر دهند تا دیگر اسمی از 
ملت و سرزمین فلسطین باقی نمانده و شهروندی به 

نام شهروند فلسطینی، روی کره زمین زندگی نکند.

 ایران و معامله قرن
به گفته مقامات فلسطینی و کارشناس  های سیاسی، 
هدف دیگری که غربی هــا در پسِ معامله قرن دنبال 
می کنند، مقابله با ایران و کاهش نفوذ کشــورمان در 
منطقه است. مشــاور رئیس جمهور فلسطین، »نبیل 
شعث« می گوید: »در واقع ایده آقای ترامپ در مخالفت 
با ایران است و هدفش کمک به مردم فلسطین نیست. 
این تلاشی برای ساخت اتحادیه عرب-  رژیم اشغالگر 
قدس علیه ایران اســت و سعی و کوشش برای ایجاد 
صلــح در منطقه و یا حل درگیری صهیونیســت ها و 
فلسطین نیست«. حمد مجدلانی، عضو کمیته اجرایی 
سازمان آزادی بخش فلسطین هم دراین باره می گوید: 
»تمام تلاش آمریکا در معامله قرن، مقابله با نفوذ ایران 
در منطقه اســت«. تحلیلگران حتی ماجرای اعزام ناو 
آبراهام لینکلن به خلیج فارس را هم مرتبط با معامله 
قرن می دانند و می گویند: در شرایطی که محور مقاومت 
فشار زیادی به رژیم صهیونیستی وارد می  کند، اجرایی 
کردن این پروژه بدون پشتیبانی نظامی و لشکرکشی 
آمریکا به منطقه امکان پذیر نیســت؛ به همین خاطر 
لشکرکشی نمایشی آمریکا به منطقه، احتمالاً اقدامی 

در راستای کمک به اجرای طرح معامله قرن باشد.

 مشکل کجاست؟
در این میان اما انگار دو مشــکل اساسی برای اجرایی 
شدن معامله قرن وجود دارد. اول اینکه اردن هنوز قبول 
نکرده این میزان مهاجر فلسطینی را بپذیرد و دوم اینکه 
مقاومت اسلامی در غزه با وجود تمام تحریم  ها، توانسته 
توان دفاعی اش را افزایش دهد و به نظر نمی رسد به این 
راحتی حاضر به ترک غزه شــود. کما اینکه در جنگ 
دو روزه نشان داد بسیاری از منافع رژیم صهیونیستی 
در نقــاط مختلف، زیر تیررس موشــک های مقاومت 
قرار دارد. البتــه به این موضوع این را هم اضافه کنید 
محورهای مقاومت لبنان، ســوریه، یمن و ایران هیچ 
جوره حاضر نیســتند تن به  معامله ای بدهند که یک 

سرش حذف آرمان فلسطین است.
علاوه بــر این مشــکلات، برخــلاف پیش بینی های 
دولتمردان آمریکایی هنوز کشورهای زیادی با ترامپ 
همراهــی نکرده اند و مواضع دولت هــای اروپایی هم 

برعکس ترامپ در حمایت از شــهروندان فلســطینی 
بوده است. البته  اروپایی ها چندان نگران مردم فلسطین 
نیستند، بلکه نگرانی آن  ها بابت خطراتِ درگیری محور 
مقاومت با صهیونیست ها و کشیده شدن آتش این نبرد 

به مناطق مختلف از جمله اروپا بوده است.

 کاسه داغ  تر از آش
حالا پرسش اصلی اینجاست که چرا ترامپ این وسط 
کاسه داغ تر از آش شده و با این جدیت به دنبال اجرایی 
کردن معامله قرن اســت؟ در این باره مرکز مطالعات 
فلســطینی و راهبردی »باحث« می گوید اصلاً ترامپ 
بــا حمایت لابی گرهای یهودی در آمریکا به ریاســت 
جمهوری رسیده و ماجرای دخالت روسیه و پوتین در 
انتخابات ســال 2016  همه اش کشک است و دخالت 
اصلی در انتخابات آمریکا را لابی گرهای صهیونیســت 
برای پیشــبرد اهدافشــان انجام داده اند! به زبان ساده 
یعنــی ترامپ با شــرط منعقد کــردن معامله قرن، 
حمایت لابی گرهای گردن کلفت یهودی آمریکا را در 
انتخابات 2016 جلب کرده و حالا وقتش رسیده برای 
به دســت آوردن دل آن ها، این معامله را اجرایی کند. 
به گفته این مرکز مطالعاتی، انتقال سفارتخانه آمریکا 
به بیت المقدس، به رسمیت شناختن قدس به عنوان 
پایتخت رژیم صهیونیســتی و به رســمیت شناختن 
حاکمیت صهیونیســت ها بر  بلندی هــای جولان هم 

بخشی از پروژه معامله قرن بوده است.

 معامله قرن اجرایی می شود؟
با وجود تمام این موارد اما به نظر می رســد حتی خود 
اسرائیلی ها و همپیمانان غربی شان هم نسبت به اجرایی 
شدن معامله قرن با شــکل و شمایل  اولیه اش دلسرد 
شده اند. آمریکا پس از مخالفت تشکیلات خودگردان 
فلســطین و حماس با این معامله در نخســتین قدم 
درباره آن تجدیدنظر کرده و طرح جدید را پیشــنهاد 
کــرد. در طرح جدید آمریــکا، بیت المقدس به عنوان 
پایتخت مشترک رژیم صهیونیستی و فلسطین درنظر 
گرفته شده است. مقامات آمریکایی حتی پس از ارائه 
این طرح هم امیدی به اجرایی شدن آن ندارند، چراکه 
در یادداشــتی خطاب به رژیم صهیونیستی نوشته اند: 
»کاخ ســفید تصور می کند که فلسطینی ها این طرح 
را رد خواهند کرد، اما از اســرائیل می خواهد که آن را 
رد نکند و خودش را مایل به تعامل بر ســر طرح مورد 

نظر نشان دهد«.
شــاید بد نباشــد مطلب را با گزارشــی که روزنامه 
صهیونیســتی »معاریو« درباره معاملــه قرن و دلایل 
اجرایی نشدنش تا این لحظه نوشته است، تمام کنیم: 
»دلایل زیادی پشت تأخیر در اعلام نهایی معامله قرن 
قرار دارد. یکی از این دلایل، کم تجربگی تیم آمریکایی 
مسئول در مذاکرات اســت. منظور از تیم آمریکایی، 
»جرد کوشــنر« داماد و مشاور ارشــد دونالد ترامپ و 
»جیسون گرینبلات« فرســتاده ویژه او به خاورمیانه 
اســت. دومین دلیل این است که طرف صهیونیست 
حاضر بــه هیچ گونه امتیازدهی به طرف فلســطینی 
نیست. سومین دلیل این است که هیئت آمریکایی در 
روند صلح که متشــکل از کوشنر و گرینبلات است، از 
برخی کشورهای عربی دیدار کرده اند و این کشورها نیز 
یا با طرح معاملــه قرن اعلام مخالفت کرده و یا مانند 
مصر، اردن و قطر خواســتار برخــی ملاحظات در آن 

شده اند«.

درباره طرح آمریکایی - اسرائیلی »معامله قرن« چه می دانید؟

تاجران یک آرمان
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امیر محمد سلطان پور: شــهرخودرو این فصل قهرمان 
بازی زیبا در لیگ برتر شــد و بدون شک امین قاسمی نژاد 
در این تیم نگین خوش رنگی بود که با درخشش خود همه 
چشم ها را خیره کرد. وقتی خلعتبری رفت ته دل همه لرزید 
که گل محمدی بدون او چگونــه بر حریفان خواهد تاخت. 
اما سرمربی شهرخودرو می دانست که با امین قاسمی نژاد 
می تواند دمار از روزگار همه تیم هــا درآورد. او اگرچه کمی 
دیر در لیگ برتر چهره شد اما نشان داد که قابلیت های فنی 
بالایی دارد که دراین سن هم می تواند دهان هر سرمربی را 
آب اندازد.  امین در حالی که بیشتر فصل را به عنوان وینگر 
به میدان رفت اما موفق شد 10 گل بزند و پنج پاس گل دهد. 
در استادیوم امام رضا)ع( او هر وقت پا به توپ شد تماشاگران 

نیم خیز شدند و بوی گل در استادیوم پخش شد.

به اعتقاد خیلی ها امین قاسمی نژاد بهترین بازیکن 
لیگ بود. خودت از عملکردت راضی بودی؟

تمام تلاشم را کردم تا بازیکن تأثیرگذاری برای تیمم باشم. 
اگر موفقیتی هم بدست آوردم حاصل کار تیمی همه بچه ها 

بود.

کار کردن با گل محمدی چطور بود؟
من با آقا یحیی فضای جدیدی را تجربه کردم و خیلی چیزها 
آموختم. ایشان از من در پست وینگر استفاده می کردند و البته 

به من آزادی عمل خوبی برای شرکت در حملات می دادند.

به همین دلیل با 10 گل بهترین گلزن تیمت شدی؟
در تیم ما یونس شاکری هم 10 گل زده است که به او تبریک 
می گویم. هر وقت کارمان گره خورد او گلزنی کرد. با این حال 
به عنوان وینگر فکر می کنم تعداد گل هایم قابل قبول بود. 
امسال وینگر چپ بازی می کردم و در یکی، دو بازی از دقیقه 
85 به بعد مهاجم شدم که در بازی با صنعت  نفت آبادان در 
همان دقایق گل زدم، در بازی با استقلال خوزستان هم دقیقه 
90 به بعد توانستم گل بزنم. امسال 10 گل زدم و 5 پاس گل 
دادم. یک پنالتی هم در لیگ برتر گرفتم. در جام حذفی هم 
ســه پاس گل دادم که یکی جلو پرسپولیس بود و دوتا هم 

مقابل ذوب آهن اصفهان.

به قهرمانی خیلی نزدیک شده بودید. 
بله. خیلی حیف شد واقعاً. حسرتش بر دلمان ماند. تا هفته های 
آخر مدعی بودیم و اگر کمبود بازیکن نبود و تمرکز بیشتری 
داشتیم می توانستیم جام را به مشهد بیاوریم. فقط یکی دو 
بازی اگر توپ هایمان گل می شد از کورس عقب نمی ماندیم.

در بازی با سپاهان در مشهد واقعاً دروازه پیام نیازمند طلسم 
شده بود. هر چه می زدیم گل نمی شد. آقای قلعه نویی گفت 
که هیچ تیمی مثل ما آن ها را اذیت نکرده بود. اگر آن بازی 
را می بردیم به قهرمانی خیلی نزدیک می شــدیم. در جام 
حذفی هم مقابل پرسپولیس واقعاً بدشانس بودیم و پنالتی ها 

گل نشد.

به نظرت کدام بازیکنان این فصل در تیم شما جزو 
بهترین ها بودند؟

موفقیت ما حاصل یک کار تیمی بود که همه بچه ها در آن 
نقش داشتند. نمی توان اسم شخص خاصی را بیاورم. همه 
بچه ها برای رسیدن به هدفمان واقعاً هم خوب زندگی کردند 

و هم خوب بازی کردند.

یعنی چه خوب زندگی کردند؟
منظورم این است که حرفه ای زندگی کردند. به موقع تمرین 
می کردند و به موقع می خوابیدند و استراحت می کردند.توی 
هتل ما همه ساعت 10 خواب بودند. به همین دلیل هم بود 

که کمترین مصدومیت و حاشیه را در تیم داشتیم.
در کنار بدنسازی خیلی خوب، زندگی شخصی و حرفه ای 
بازیکن هم خیلی روی آمادگی بدنی و بحث مصدوم نشدن، 
تأثیرگذار است. رفاقت بین کادرفنی و بازیکنان هم عامل 

دیگری برای موفقیت بود.

تو  به جز رفقای خوبی که در تیم داشتی پسرعمویت 
هم کنارت بازی می کرد. نقش محمد در موفقیت تو و 

تیم چقدر بود؟
ما پسر عمه و پسر دایی هســتیم که پدرهایمان هم با هم 

پسرعمو هستند.من و محمد این فصل خیلی با هم هماهنگ 
بودیم و من برای او هم خیلی خوشحالم که با درخشش در 
شهرخودرو مزد زحماتش را گرفت. محمد آینده خوبی دارد و 
من مطمئنم که بزودی خیلی بیشتر از او خواهید شنید. خدا را 

شکر فصل گذشته هر دوتوانستیم خوب کار کنیم.

برای فصل بعد هم می خواهی در مشهد بمانی؟
قراردادم تمام شده و هنوز صحبتی در این مورد با باشگاه 
انجام ندادم. باشگاه هم منتظر لیست ورودی و خروجی 
آقا یحیی است . باید ببینم خواست خدا چه چیزی است. 
اگر توانستم در مشــهد بمانم با تمام قدرت و بهتر از قبل 
کار می کنم اما اگر هم باشگاه نخواست و نماندم، برای تیم 

آرزوی موفقیت می کنم.

حالا که گل محمدی قراردادش را تمدید کرده بعید 
است تو را نخواهد. تو بهترین بازیکنش بودی.

قرارداد آقای گل محمدی به مدت دوفصل دیگر تمدید شد 
که واقعاً خوشحال شدیم. نگه داشتن آقای گل محمدی 
بهترین کار بود که هم هواداران را خوشــحال کرد و هم 
کل تیم را. ایشان شــخصیت منحصربه فردی دارند که 
برای همه قابل احترام و دوست داشتنی هستند. من تابع 

تصمیم ایشان هستم. 

می خواهیم نظرت را در مورد اتفاقات ســال قبل 
در شــهرخودرو بدانیم. تغییر مدیریت و روزهای 

بلاتکلیفی چگونه گذشت؟
من باید قبل از هر چیز از آقای حمیداوی که ناجی تیم شد، 
تشکر کنم. من و یکی، دو بازیکن دیگر در نیم فصل، حق فسخ 
داشتیم و می توانستیم جدا شویم. در آن زمان اوضاع خوب 
نبود و کسی نمی آمد دور و بر تیم. وضعیت بدی بود اما نتایج 
خوبی می گرفتیم تا اینکه آقای حمیداوی تیم را گرفت و همه 
چیز خوب شد. من معتقدم اگر همین تیم با همین مدیریت 
حفظ شود ســال بعد اگر به آســیا برویم نتایج آبرومندی 

می گیریم و در لیگ هم مدعی درجه یک باقی می مانیم.

با توجه به حضور سرمربی جدید تیم ملی به ملی پوش 
شدن امیدواری؟

آرزوی هر بازیکنی پوشــیدن پیراهن تیم ملی است. زمان 
کی روش این شانس را نداشتم که دعوت شوم. اما حالا همه 
چیز برای همه بازیکنان از نو شروع می شود و من این شانس 
را دارم که با عملکرد بهتری بتوانم درهای تیم ملی را به روی 

خودم باز کنم.

بن بست در تمدید قرارداد با پاتوسی
ورزش: قرارداد پاتوسی با اســتقلال برای نیم فصل که از تیم کیپ تاون آفریقای 
جنوبی به استقلال آمده، مبلغ ۷5 هزار دلار است و استقلالی ها کار سختی برای به 
خدمت گرفتن او دارند اما پاتوسی اعلام کرده که اگر در استقلال بخواهد بماند، یک 

فصل دیگر قرضی می ماند نه دائمی. 
حال از باشگاه اســتقلال به گوش می رســد که مذاکرات مدیران این باشگاه با 
پاتوســی به بن بســت خورده و حضور این بازیکن برای فصل بعــد در این تیم 

مشخص نیست.

واکنش مدیر برنامه های چشمی به عقد قرارداد با الاهلی
ورزش: روزنامه الوطن دیروز از عقد قرارداد روزبه چشمی به صورت مشروط و البته 
سه ســاله با باشــگاه الاهلی قطر خبر داد اما مدیر برنامه های این بازیکن اعلام کرد 
چشمی هنوز قراردادی با این باشگاه امضا نکرده است.حسین کریمی در این باره گفت: 
چشمی در حال حاضر با خانواده اش در امارات است و هنوز قراردادی با باشگاه الاهلی 
 امضا نکرده که این قرارداد مشروط باشد.وی افزود: این بازیکن با باشگاه فوق توافقی

90 درصدی انجام داده ولی کار به امضای قرارداد نرسیده است، اگر مشکلی پیش نیاید 
ما آخر هفته به قطر سفر می کنیم تا امضای قرارداد اتفاق بیفتد.

گتوسو: مربیگری میلان روان مرا خرد کرد
ورزش: ســرمربی میلان می گوید از زمانی که هدایت این تیم را برعهده گرفت تا 
پایان فصل، متحمل فشار زیادی شده و برای ماندن در این تیم باید با مدیران باشگاه 
صحبت کند. گنارو گتوسو بعد از کوتاه ماندن دستش از لیگ قهرمانان فصل آینده 
می گوید: »نمی دانم که آیا فصل آینده می توانیم بیشتر از 68 امتیازی که در این فصل 
گرفتیم کسب کنیم. من احساس می کنم که به سبب سابقه طولانی ام در میلان شاید 
بیشتر از آن چیزی که می بایست برای هدایت این تیم تحت فشار قرار گرفتم. در 18 
ماه گذشته به ندرت خواب به چشمان من آمده است و از نظر روانی خرد شده ام. این ها 

هم مسائلی هستند که برای آینده ام باید در نظر داشته باشم.«

فرگوسن: علت موفقیت بایرن، مدیریت صحیح است
ورزش: مربی افسانه ای منچستریونایتد با ســتایش از باشگاه بایرن مونیخ از نحوه 
اداره این باشگاه و ساختارهایش تقدیر کرد. سر الکس فرگوسن بعد از پیروزی 0-5 
اسطوره های منچستریونایتد بر اسطوره های بایرن مونیخ می گوید: »بایرن مونیخ 
باشگاه بزرگی است. باشــگاهی که شالوده اســتواری دارد و بر مبنای این شالوده 
مدیریت می شود. بازیکنان سابق باشگاه، اولی هوینس و رومینیگه، بایرن را به شکل 
درست مدیریت می کنند و به خاطر همین مدیریت درست است که هر سال قهرمان 

بوندس لیگا می شوند. آن ها باشگاه بی نظیری هستند.«

سینا حسینی : در آســتانه فصل نقل و انتقالات لیگ 
نوزدهم یک چالش جدید البته تکــراری برای مدیران 
باشــگاه های لیگ برتری به وجود آمده است به شکلی 
که هیچ راه حلی برای کنترل این بحران وجود ندارد اما 
برخی مدیران عامل باشــگاه های بزرگ با پذیرش این 
شرط غیر قانونی حاضر شــدند به جای قرارداد ریالی با 

بازیکنان ایرانی قرارداد دلاری امضا کنند.

منع قانونی
به گفته حقوقدانان و مســئولان فدراسیون فوتبال این 
اتفاق کاملا غیر قانونی و تخلف آشــکار است چون در 
آئین نامه های داخلی سازمان لیگ تاکید شده قرارداد 
بازیکنان داخلی باید بر اســاس پول رایج کشور منعقد 
شود اما از آنجا که نرخ ارز در حال رشد سرسام آوری است 
بازیکنان برای اینکه متضرر نشوند در بسته پیشنهادی 
خود به مدیران باشــگاه ها اعلام کردند به جای ریال به 

آنها دلار پرداخت شود.
البته این اتفاق برای اســتقلال، پرسپولیس و سپاهان 
مقدور نیست چون آن ها با مجموعه های دولتی سرکار 
دارند و به هیچ عنوان نمی توانند قوانین داخلی باشگاه 
خود را دور بزنند اما باشگاه های نیمه خصوصی و بعضا 
خصوصی زیر بار این مســئله رفتند تا به این شــکل از 
رقبای دانه درشت خود ســبقت بگیرند. به عنوان مثال 
یک باشگاه خصوصی در اقدامی غیر متعارف به یکی از 
ستاره های لیگ برتر در فصل گذشته پیشنهاد داده در 
صورت پیوستن به این باشگاه حاضر است معادل قرارداد 

بازیکنان ایرانی شاغل در لیگ قطر را به وی بپردازد.

درخواست های دلاری
این شاهکار مدیریتی برخی باشگاه های خصوصی خیلی 
سریع دهان به دهان چرخید تا ســتاره های تیم های 

بزرگ پایتخت نیــز از این ماجرا خبردار شــوند. حالا 
اکثریت قریب به اتفاق بازیکنان و مدیر برنامه های آن ها 
مدعی اند که باید رقم قرارداد آنها دلاری در نظر گرفته 
شــود، اتفاقی که می تواند بنیان فوتبال ایران را به کلی 

دچار زلزله ای چند ریشتری کند.

قرارداد سرسام آور چشمی
نکته تامل برانگیز اینجاست که با انتشار خبر حضور روزبه 
چشمی در لیگ قطر با دســتمزد نجومی یازده میلیارد 
تومان دردسر باشگاه های ایرانی دو چندان شده به همین 
دلیل میل به کوچ به بالاترین حد ممکن رســیده است. 
البته بازار سو استفاده نیز داغ شده تا بازیکنان سرشناس 
از این رهگذر برای خود درآمدی نجومی به دست آورند.

اسپانسرهای خارجی
 در این میان برخی مدیران با بازاریاب های بزرگ حاضر 
در منطقه وارد مذاکره شدند تا اسپانسرهای غیر ایرانی را 
متقاعد کنند برند خود را از طریق تیم آنها تبلیغ کنند، 
که در این میان چند شرکت بزرگ خارجی اعلام آمادگی 
کردند امــا قوانین کنونی داخلی به هیــچ عنوان اجازه 

تبلیغات برند خارجی به تیم های ایرانی را نمی دهد .
گفته می شــود در حــال حاضر یــک ایرلاین بزرگ 
بین المللی که در برهه کنونی بیشترین پرواز خارجی 
به داخــل ایــران را دارد آمادگی خــود را برای عقد 
قرارداد تبلیغاتی با باشــگاه اســتقلال را اعلام کرده 
اما به دلیل موانــع قانونی فعلا هیچ پاســخی به این 
درخواست داده نشده است در حالی که اگر این اتفاق 
رخ دهد، استقلال نه تنها از نظر خرید بازیکن خارجی 
با مشــکلی مواجه نخواهد شــد بلکه از طریق درآمد 
دلاری مبتنی بر ایــن قرارداد می تواند بســیاری از 

مشکلات خاص خود را برطرف سازد.

ورزش: میلاد عبادی پور، لژیونر والیبال ایران در سال های 
اخیر به یکی از ســتاره های والیبال ایران تبدیل شــده و 
همواره جایگاه ثابتی در ترکیب تیم ملی داشــته است. او 
که با نظر کولاکوویچ به خاطر خستگی زیاد کمی بیش از 
بقیه استراحت کرد، چند روزی است که با انگیزه و انرژی 
بالا به تمرینات اضافه شده و با تیم ملی راهی چین شد تا 
از روز جمعه لیگ ملت های ۲019 را رسماً استارت بزنند.

حرف های او را با هم مرور می کنیم.

استارت با برد
خدا را شکر شرایط بدی ندارم. من نسبت به بقیه بازیکنان 
دیرتر به اردو اضافه شدم چون بازی هایم دیرتر از سایرین 
تمام شد. تقریباً آماده هستم، البته فقط من بلکه کل تیم 
آماده است. ما همیشه در هفته های اول مشکل داشتیم و 
کمی طول کشیده تا راه بیفتیم. امیدواریم از همان ابتدا با 

قدرت بازی ها را آغاز کنیم.

برای تیم ملی جان می دهم
واقعاً یکی، دوسال خیلی سخت را سپری کردم، اما وقتی 
صحبت از بازی های ملی و پای عرق ملی وسط می آید، ما 
ورزشکاران حاضریم جانمان را هم برای کشورمان بدهیم. 
من سال گذشــته زیاد از کولاکوویچ استراحت نخواستم 
چون می دانستم او هم در شرایط ســختی قرار دارد. باید 
ســرمربی تیم ملی را درک می کردم. به هر حال من تابع 

دستورات هستم. 

فینالیست نمی شویم
لیگ جهانی همواره سخت و فشرده بود و حتی امسال که 

ما دوهفته میزبانی داریم، نمی توان گفت 
که صعودمان قطعی است. حتی اگر 

در دو هفته میزبانی 6 بازی مان 
را هم ببریم که بسیار سخت و 
بعید اســت، بازهم صعودمان 
قطعی نمی شــود. پس ما نیاز 
داریم که بازی های دیگر را هم 

ببریم. پس ما نمی توانیم حساب 
100 درصدی در دوهفته میزبانی 

خودمان کنیم. 

میکس فوق العاده 
از سال قبل تعدادی از بازیکنان جوان به تیم ملی اضافه شدند 
و امسال هم آن ها را در تیم ملی می بینم. خدا را شکر وجود 
جوان ها از نظر انرژی در موقعیت فعلی به ما کمک زیادی 
می کند. سال مهمی را در پیش داریم و از همه مهمتر هم به 
نظرم مسابقات انتخابی المپیک است که باید هر طور شده 

سهمیه را بگیریم. به نظر من تیم ملی امسال یک میکس 
فوق العاده است که با تدبیر کولاکوویچ رخ داده و به والیبال 

ایران کمک می کند.

پاداش نگرفتیم
ما باید یکسری مبالغ را به صورت پاداش دریافت کنیم، البته 
نه از طرف فدراسیون ایران، بلکه از طرف فدراسیون جهانی. 
این حق ماست، اما با توجه به برخی اتفاقات ما نتوانستیم این 
پول ها را دریافت کنیم. حتی وزیر ورزش که دراردوی تیم 
ملی حاضر بود، به این موضوع اشاره کرد. با این حال وظیفه 
ما این اســت به عنوان بازیکن تمام تلاش خود را در زمین 
بکنیم تا برنده باشیم. بقیه کارها دیگر برعهده سرپرست تیم 
ملی و رئیس فدراسیون است. این شغل ماست و باید با تمام 
توان در زمین حاضر شویم. البته شما ببینید هر جای دنیا 
هر کسی بابت شغلی که دارد، پولی دریافت نکند، آن کار را 

کنارمی گذارد؛ اما بچه ها 
با تمام عشــق و 

علاقه به مردم 
و ایران از جان 
و دل مایــه 

می گذارند.
در چـنـــین 
شــرایطی ما 
همه سختی ها 
را بــه جــان 
می خریم تا اگر 

بتوانیم دل مردم 
را شاد کنیم.

معضل جدید در لیگ برتر

درخواست ستاره های ایرانی برای قراردادهای دلاری
گلایه لژیونر تیم ملی والیبال:

بدون پاداش در لیگ ملت ها مبارزه می کنیم
ضد  حمله

آغاز طرح انتقال علی علیپور به آاکِ آتن
ورزش: تیم آاکِ آتن پس از توافق با مهاجم دینامو مسکو به دنبال جذب 
علی علیپور از پرسپولیس است تا زوج خط حمله خود برای فصل آینده را 
تکمیل کند. به نقل از SDNA یونان، به نظر می رسد تیم آاکِ بلافاصله پس 
از عقد قرارداد با میشل کاردوسو، مهاجم پرتغالی به دنبال اجرایی کردن طرح 
انتقال علی علیپور، مهاجم ایرانی است. به احتمال فراوان تیم آاکِ برای جذب 
علی علیپور تلاش خواهد کرد. هر چند او تنها بازیکن موردنظر این تیم برای 

خط حمله نخواهد بود.

عزت اللهی در راه لیدزیونایتد
ورزش: سعید عزت اللهی، یکی از گزینه های جایگزینی کالوین فیلیپس 
در تیم لیدزیونایتد است. رسانه انگلیسی Footballleagueworld سه 
گزینه از جمله سعید عزت اللهی، جو لودلی و ماسیمو لونگو را برای جایگزینی 
کالوین فیلیپس در تیم لیدزیونایتد با توجه به انتقالش به یکی از تیم های لیگ 

برتری معرفی کرده است.

سردار دومین گلزن برتر لیگ روسیه شد
ورزش: هفته آخر لیگ یک روسیه با برگزاری هشت دیدار به پایان رسید. 
در مهم ترین بازی زنیت سن پترزبورگ که پیش از این بازی قهرمانی اش 
را مسجل کرده بود، ۴ بر یک ینیسی کراسنویارسک را شکست داد.سردار 
آزمون که در ترکیب اصلی زنیت حضور داشت گل نخست تیمش را در دقیقه 
۲6 از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند. مهاجم ایرانی روی گل چهارم تیمش 
نیز تأثیر گذار بود و به سباستین دی روسی پاس گل داد. مهاجم ایرانی با 
این گلی که به ثمر رساند 13 گله شد و در رده دوم برترین گلزنان لیگ برتر 
روسیه ایستاد. برترین گلزن لیگ روسیه فدور چالوف از تیم زسکا مسکو بود 

که موفق شد 15 گل به ثمر برساند.

بازگشت بیرانوند به تمرینات گروهی پرسپولیس
ورزش: دروازه بان تیم فوتبال پرســپولیس به تمرینات گروهی این تیم 
بازگشت. علیرضا بیرانوند که پس از مصدومیت در بازی برگشت پرسپولیس 
- السد در لیگ قهرمانان آسیا در تمرینات گروهی تیمش شرکت نکرده بود، 
از عصر یکشنبه از سوی کادر پزشکی سرخپوشان مجوز حضور در تمرینات 

گروهی را دریافت کرد و همرا با دیگر بازیکنان به تمرین پرداخت.

ایران همچنان با سهمیه ۲ + ۲ در لیگ قهرمانان آسیا
ورزش: بر اساس اعلام سایت کنفدراســیون فوتبال آسیا، سهمیه ایران 
در لیگ قهرمانان سال ۲0۲0 همچنان ۲ + ۲ خواهد بود. به این ترتیب دو 
نماینده از ایران به صورت مستقیم در مرحله گروهی حضور خواهند داشت 
و دو نماینده نیز باید در مرحله پلی آف شرکت کنند تا پس از برتری برابر 

حریفانشان در این مرحله، به دور گروهی صعود کنند.

حکم بازداشت استوکس صادر شد
ورزش: به نقل از سان، آنتونی استوکس مهاجم تراکتورسازی دچار دردسر 
بزرگی شده است و بعد از غیبت در جلسه دادگاه، اکنون به محض ورود به 
کشورش دستگیر خواهد شد.استوکس متهم به ایجاد ترس و نگرانی است. 
او متهم به آزار و اذیت زنان در دو مقطع 13 جولای ۲018 و 8 فوریه ۲019 
شده است. مدارک دادگاهی، استوکس را متهم به ایجاد تماس های صوتی 
کردند که محتوای تهدید آمیزی داشتند و نیز پیام های متنی جنسی زیادی 
را بر روی شبکه اجتماعی چند زن نوشته است.گفته شده است او به محض 

ورود به اسکاتلند دستگیر خواهد شد.

سکان هدایت فرش آرا در دستان مرتضایی
ورزش: باشــگاه فرش آرای مشــهد پس از قطع همکاری با محســن 
حسن زاده، هدایت تیم فوتسال خود را به مجید مرتضایی سپرد.مجید 
مرتضایی )فرزند مدیرعامل باشگاه( پیش از حسن زاده و خبیری هدایت 
فرش آرا را بر عهده داشت.فرش آرا فصل پیش بهترین نتیجه تاریخ خود 
را با حسن زاده کسب کرده بود، اما به دلیل توافق نداشتن بر سر مسائل 

مالی، با او قطع همکاری کرد.

پورعلی گنجی در العربی ماندنی شد
ورزش: با اعلام رئیس باشگاه العربی مدافع ملی پوش کشورمان در این تیم 
ماندنی شد. خلیفه بن جبر، رئیس باشگاه العربی قطر در مصاحبه با نشریه 
الرایه درباره سرنوشت چهار لژیونر فصل گذشته تیمشان عنوان کرد که 
مرتضی پورعلی گنجی، مدافع ملی پوش کشورمان تنها لژیونری است که 

به همراه تیم می ماند و سه لژیونر جدید در فصل به تیم اضافه خواهد شد. 

منهای فوتبال

سلطانی فر خبر داد
 11 خرداد، پاداش مدال آوران اهدا می شود

ورزش: مســعود ســلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان در دویست و 
پنجمین نشســت شــورای معاونان این وزارتخانه با یادآوری روند 
پرداخت پاداش های قهرمانان و مدال آوران ورزش ایران در طی 6سال 
گذشته گفت: 10 مراسم تجلیل از قهرمانان از سال 9۲ تاکنون برگزار 
شده است و در موضوع پرداخت پاداش قهرمانان ورزش بسیار خوش 
حساب بوده ایم. به طوری که پاداش معوقه سال های 90 تا 9۲ که به 
دولت دهم برمی گشت توسط وزارت ورزش و جوانان دولت یازدهم 
پرداخت شد. ســلطانی فر یازدهم خرداد را موعد مراسم تجلیل از 
قهرمانان بازی های آسیایی و پاراآسیایی اعلام کرد و افزود: ان شاءالله 
هم زمان با ماه مبارک رمضان با حضور دکتر روحانی، رئیس جمهور از 

مدال آوران ارزشمند بازی های اندونزی تجلیل خواهد شد.

امیری: هدفم شکستن رکورد جهان است
ورزش: دارنده نشان های پارالمپیک، پاراآسیایی و جهانی در کلاس 
F5۴ مواد پرتابی نیزه، دیسک و وزنه می گوید: هدفم در پیکارهای 

انتخابی تیم ملی، شکستن رکورد جهان است.
حامد امیری اظهار کرد: اوایل تیر ماه انتخابی تیم ملی برای حضور 
در رقابت های جهانی را در پیش داریم که البته بنده ورودی جهانی و 

پارالمپیک را دارم ولی می خواهم در این پیکارها شرکت کنم.
وی ادامه داد: هدفم از حضور در این رقابت ها شکستن رکورد جهان 

است و روزی دو جلسه برای این کار در حال حاضر تمرین می کنم.

 نایب قهرمانی تیم ملی فرنگی 
در تورنمنت قزاقستان

ورزش: رقابت های بین المللی کشتی فرنگی جام بولات تورلیخانوف 
)مربی اسبق تیم قزاقستان( با حضور 181 کشتی گیر در شهر آلماتی 
قزاقستان برگزار شــد که در پایان، تیم ایران در وزن 60 کیلوگرم 
توسط علیرضا نجاتی به مدال طلا، در وزن 8۷ کیلوگرم توسط رامین 
طاهری به مدال نقــره و در اوزان 6۷، ۷۷ و 130 کیلوگرم توســط 
محمدجواد رضایی، پژمان پشتام و شهاب قوره جیلی به مدال برنز 
دست یافت. محمدهادی ساروی و آرمان علیزاده در اوزان 8۷ و 9۷ 

کیلوگرم نیز پنجم شدند.
در رده بندی تیمی نیز تیم روسیه قهرمان شد، ایران به عنوان نایب 

قهرمانی رسید و تیم قزاقستان در جایگاه سوم قرار گرفت.

ناکامی ملی پوشان تفنگ بادی 
ورزش: مسابقات جهانی تیراندازی به میزبانی مونیخ آغاز شده است 
که ملی پوشــان ایران در ماده های مختلف تفنگ و تپانچه در خط 
آتش قرار گرفته اند. در تفنگ بادی 10 متر زنان الهه احمدی، فاطمه 
کرم زاده و آرمینا صادقیان به رقابت پرداختند که آرمینا صادقیان با 
6۲9.6 امتیاز در رده نهم قرار گرفت. الهه احمدی با 6۲۷.8 امتیاز 

هجدهم و فاطمه کرم زاده با 6۲۷.۷ امتیاز نوزدهم شدند.
ملی پوشــان با این نتایج از رســیدن به فینال تفنگ بادی 10 متر 
بازماندند. نجمه خدمتی در این ماده در بخش ذخیره ها تیر زد. 1۴9 

ورزشکار در این ماده شرکت داشتند.
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آگهي فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای
اداره كل راه و شهرسازي خراسان رضوي در نظر دارد مناقصه هاي عمومي ذيل را از طريق سامانه تداركات 

الكترونيكي دولت طبق شرايط، مدارك و برنامه زماني مندرج در سامانه مذكور برگزار نمايد.

لازم به ذكر است كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت و تحويل اسناد و ساير مراحل مرتبط با آن ، تنها از طريق 
درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و دريافت و تحويل 

اسناد از ساير محل ها امكان پذير نخواهد بود.  
  

اداره ارتباطات و اطلاع رسانی اداره كل راه و شهرسازی خراسان رضوی

شماره 
مناقصه

مبلغ برآورد به موضوع مناقصه
ريال

شماره فراخوان سامانه 
ستاد

 97/45
نوبت دوم 

احداث وآسفالت راه روستايي اميرآباد-
فيروزه شهرستان فيروزه

3/252/606/8822098003374000036

بهسازي وآسفالت راه روستايي پاكتل 98/14
)حدفاصل كيلومتر130+3 الي4+120(

شهرستان قوچان

4/708/688/4982098003374000037

بهسازي وآسفالت راه روستايي بقيع-بجنو 98/15
شهرستان نيشابور

19/150/000/0002098003374000038

احداث وآسفالت راه روستايي كلاته گاه به گاه 98/16
شهرستان چناران

9/553/866/1082098003374000039

احداث وآسفالت راه نسيم آباد-سراب-كهنه 98/17
فرود شهرستان قوچان

 4/420/507/7342098003374000040

احداث وآسفالت راه روستايي تغز – سنگ 98/18
آتش شهرستان تربت جام

9/145/041/5462098003374000041

تكميل بخشي از عمليات اجرايي مركز بهداشت 98/19
اوستاي باخرز

3/671/787/9892098003374000042

 OHV شناس��نامه مالكيت )برگ س��بز ( وانت پيكان
1600 م��دل 1389 ب��ه ش��ماره انتظام��ی  564 ی74  
ايران 12 به  ش��ماره موتور  11489023170 و شماره 
اي��ران  بن��ام    NAAA46AA9AG121801 شاس��ی 
عبدال��ه زاده حلوائ��ی مفق��ود گردي��ده و از درج��ه 

اعتبار ساقط می باشد /ع
98
02
49
3

دی
قو

مف
ی 

گه
آ

/ع
98
02
50
2

برگ س��بز خ��ودروی وانت پيكان تي��پ مدل 1388 
رنگ سفيد روغنی  ش��ماره موتور 11488094609 و 
شماره شاسی NAAA46AA5AG095181 به شماره 
انتظام��ی 238  ه  79    اي��ران 42 ب��ه مالكي��ت علی 
مهدي��ان بيگ��ی  مفقود گردي��ده و از درج��ه اعتبار 

ساقط می باشد.  دی
قو

مف
ی 

گه
آ نوبت دوم آگهی مزایده عمومی )مرحله دوم(

 س�ازمان همیاری شهرداریهای استان یزد در نظردارد نسبت به 
ف��روش املاک ذيل ازطريق مزايده و با ش��رايط  نقد واقس��اط اقدام 
نمايد. متقاضيان می توانند بمنظورشركت در مزايده وكسب اطلاعات بيشترجهت 
دريافت و تحويل اسناد از تاريخ 1398/03/01لغايت 1398/03/09به دفتراملاک 
سازمان مراجعه و يا با شماره تلفن های 3-38222701 داخلی 248تماس حاصل 

نمايند. 
1-تعدادی قطعه زمين با كاربری های )نمايشگاهی، كارگاهی، صنعتی، انبار( واقع 

درجنب پل الغدير زارچ 
2-يک قطعه زمين تجاری واقع در ميدان شهدای محراب يزد

 3- يک واحد تجاری واقع درمجتمع صدف خيابان تيمسارفلاحی يزد 
4- دوقطعه زمين با كاربری )تجاری( واقع دربلوارجمهوری يزد

5- ي��ک قطعه زمي��ن با مج��وز 50 واحد آپارتمان مس��كونی واق��ع دركوچه نهم 
بلوارآزادگان يزد 

6- واگذاری مجوزيک قطعه زمين با كاربری مصنوعات سنگی با اعيانی و يک قطعه 
زمين كشاورزی با آب چشمه واقع درگردنه تخته سنگ علی آباد تفت 

7- تعداد 22 قطعه زمين واقع دراراضی كوره مهراكرميه يزد
8- يک واحد تجاری واقع درمجتمع سامان خيابان سلمان فارسی يزد 

9- يک واحد تجاری واقع درمجتمع خليج فارس بلوارآزادگان يزد
 سازمان همياری شهرداريهای استان يزد

/ع
98
02
31
3
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آگهى مناقصه شماره 98/11 ( دو مرحله اى )
 ️︀︨ شـركت مخابرات ايران- منطقه فارس در ﹡︷︣ دارد ﹡︧︊️ ︋﹥ ا﹡︖︀م ︻﹞﹙﹫︀ت ا︗︣ای ﹁﹫︊︣﹡﹢ری
ا︣ا﹡︧﹏ (٨٩٩٠) و ﹨﹞︣اه اول (٠٨۶٠) ︋﹥ ﹝︣﹋︤ ︨︍﹫︡ان ، ﹁﹫︊︣ ﹡﹢ری رو︨︐︀﹩ (١٨٢۶ ) رود︫﹫︣ ︋﹥ ﹝﹀︭﹏ ﹁﹫︊︣ 
 ️︀︨ ︀ن ، ﹁﹫︊︣ ﹡﹢ری︖﹡︣﹞ – (١٨٠٢) ﹝﹞︊﹙﹢ ︋﹥ ﹝﹀︭﹏ ﹁﹫︊︣ ︨︍﹫︡ان ﹩︀︐︨︀ن ، ﹁﹫︊︣ ﹡﹢ری رو︖﹡︣﹞ – ︡ان﹫︍︨
﹥ ﹝︣﹋︤ ﹝︣﹡︖︀ن  ︍﹫︡ان︋  ــ︍﹫︡ان ، ﹝︣﹡︖︀ن – ﹁﹫︊︣﹡﹢ری ﹝︣﹋︨︤   ︨︣︊﹫﹁ ﹏︭﹀﹞ ﹤ ﹫︣ا︫﹊﹀️︋   ︎(٢٣٠١) ﹩︀︐رو︨ــ
︣ ا︨︀س ﹝︪︭︀ت ﹝﹢︗﹢د در ا︨﹠︀د و د︨︐﹢را﹜︺﹞﹙︀ی   ︋(   MCI-MTN-GSM-HIWEB) ︣﹫︧ــ﹞ ﹟﹫ ــ︐︀︀ی︋  و︨ 

.︡︀﹝﹡ ا﹇︡ام ﹩﹞﹢﹝︻ ﹤︭﹇︀﹠﹞ ﹅︣︵ از  ﹩ا︗︣ا
 .︡در ﹝﹠︀﹇︭﹥ د︻﹢ت ︋︺﹞﹏ ﹝﹩ آ ️﹋︫︣ ️︗ ؛︳وا︗︡ ︫︣ا ﹩﹇﹢﹆ و ﹩﹆﹫﹆ ︀ص︫︢ا از ﹋﹙﹫﹥ ا﹛ 

.︡﹠︀﹝﹡ ﹤︺︗︣ا﹞    fars.tci.irآدرس ﹤  ︋﹤﹆︴﹠﹞ ﹟︀ل ا︑︣  ︎﹤  ︋︣︐︪﹫ ﹝︐﹆︀︲﹫︀ن ︗️ ﹋︧︉ ا︵﹑︻︀ت︋ 
  روا︋︳ ︻﹞﹢﹝﹩ ﹝︀︋︣ات ﹝﹠︴﹆﹥ ﹁︀رس

اداره ثبت اسنادو املاك حوزه ثبت ملك همدان /  منطقه دو همدان 
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى 

فاقد سند رسمى
ــند  ــاختمانهاى فاقد س  آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و س
رسمى برابر راى شماره 139760326034001643 مورخه 1397/12/13هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت ملك همدان منطقه دو تصرفات مالكانه بلامعارض 
متقاضى آقاى جواد فلاح فرزند عباسعلى به شماره شناسنامه 297 صادره از خنداب. در ششدانگ يك باب مغازه به مساحت 
ــهردارى همدان محرز  ــطه از ش 40 متر مربع تحت پلاك 175/10274 واقع در همدان حومه بخش 2 خريدارى مع الواس
گرديده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى ميشود در صورتيكه اشخاص نسبت به 
ــند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود رابه  صدور س
ــليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى  ــيد ، ظرف مدت يكماهه از تاريخ تس ــليم و پس از اخذ رس اين اداره تس
ــند مالكيت صادر خواهد  ــت در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات س تقديم نمايند. بديهى اس

شد.( م الف 116)آ9801832
تاريخ انتشار نوبت اول : 1398/2/23   تاريخ انتشار نوبت دوم : 1398/3/7

رئيس اداره ثبت اسناد و املاك منطقه دوهمدان - موسى حنيفه

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى
 فاقد سند رسمى

ــاختمان هاى فاقد  ــون تعيين تكليف وضعيت ثبتى  و اراضى و س ــاده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قان ــوع م ــى موض  آگه
سند رسمى

ــات  موضوع  قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى  ــماره139760327006000035 مورخه98/1/26 هي  برابر راى ش
ــند رسمى مستقر در واحد ثبتى شهرستان طارم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى  ملكعلى  ــاختمانهاى فاقد س و س
ــماره شناسنامه 2048 صادره از طارم به شماره ملى 5399270692  در شش دانگ يك باب  ــترى  فرزند ركابعلى   بش اش
عمارت به مساحت364.56 مترمربع پلاك 2096فرعى مفروز و مجزى شده ازپلاك 146 اصلى واقع در شهر آببر انتقال مع 
الواسطه و خريدارى از مالك رسمى حسن بابايى محرز گرديده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
ــند مالكيت اعتراضى داشته باشند مى توانند در شهرها  ــخاص نسبت به  صدور س ــود در صورتى كه اش 15 روز آگهى مى ش
ــتاها از تاريخ الصاق آگهى در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به مراجع قضايى  ــار اولين آگهى و در روس از تاريخ انتش
ــت را به اداره ثبت محل تحويل نمايند بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور  تقديم نمايند و گواهى تقديم دادخواس

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت داده خواهد شد.آ9801827
 تاريخ انتشار نوبت اول98/2/23    تاريخ انتشار نوبت دوم98/3/7

 سيد رضا شفيعى رئيس اداره ثبت اسناد و املاك شهرستان طارم

آگهى موضوع ماده 3قانون وماده13آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى 
وساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر  راى شماره  139660306237000218 موضوع قانون تعيين تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى وساختمانهاى فاقد 
ــمى مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت ملك صالح تصرفات مالكانه و بلامعارض متقاضى آقاى مجيد خاكسار فرزند  ــند رس س
ــنامه 402 صادره از صالح آباد در يك باب منزل مشتمل بر مغازه به مساحت 159/50 متر مربع در  ــماره شناس امان اله بش
قسمتى از پلاك 498 فرعى از 1 اصلى واقع در شهر صالح آباد بخش 15 مشهد خريدارى از مالك رسمى آقاى غلام اعظم 

رحيمى برجكى محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15  روز آگهى مى شوددرصورتى كه اشخاص  نسبت به صدور سند 
ــار اولين آگهى به مدت دوماه اعتراض خودرابه اين اداره  ــند مى توانند از تاريخ انتش ــته باش مالكيت متقاضى اعتراضى داش
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضائى تقديم نمايند. 
بديهى است درصورت انقضاى مدت مذكور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سندمالكيت صادر خواهد شد.آ9801783

تاريخ انتشار نوبت اول :1398/02/23
 تاريخ انتشارنوبت دوم:  1398/03/07

 على حيدرى دشت بياض  /  رئيس ثبت اسناد واملاك صالح آباد

آگهى فقدان سند مالكيت
ــنامه669به استناد دوبرگ استشهاديه  ــن  به شماره شناس ــيخ اميرلو فرزند حس نظريه اينكه آقاى براتعلى رحمانى ش
ــده منضم به تقاضاى كتبى جهت دريافت سندمالكيت المثنى نوبت اول به اين اداره مراجعه نموده ومدعى  گواهى ش
ــه دانگ مشاع ازششدانگ  بشماره پلاك 73 فرعى  از 749اصلى واقع در قطعه يك شيروان  ــند مالكيت  س اند كه س
بخش 5قوچان به آدرس  خيابان كاشانى  كه متعلق به ايشان مى باشد بعلت  مفقود شده است با بررسى دفتر املاك 
ــماره چاپى  988345ذيل دفترالكترونيك 139520307114000396 بنام  ــند مالكيت آن بش معلوم گرديده كه س
ــتناد تبصره يك اصلاحى ماده  ــت   دفتر املاك بيش ازاين حكايتى ندارد لذا به اس ــليم گرديده اس نامبرده صادروتس
ــبت به ملك مورد آگهى معامله اى انجام  120آئيننامه قانون ثبت مراتب يك نوبت آگهى ومتذكر ميگرددهركس نس
داده يا مدعى وجود سندمالكيت نزد خود مى باشد بايستى ظرف 10روز ازتاريخ انتشار آگهى اعتراض خود را به همراه 
اصل سند مالكيت يا سندمعامله رسمى به اين اداره تسليم نمائيدبديهى است درصورت عدم وصول اعتراض درمهلت 
ــند معامله رسمى نسبت به صدور سند مالكيت المثنى وتسليم  ــند مالكيت يا س مقرر يا وصول اعتراض بدون ارائه س

آن به متقاضى اقدام خواهد شد  تاريخ انتشار:98/03/07  آ-9802520
صمد ابراهيم زاده

رئيس اداره ثبت اسناد و املاك شيروان

آگهى فقدان سند مالكيت
ــنامه182به استناد دوبرگ استشهاديه گواهى شده  ــماره شناس نظريه اينكه خانم گل پرى درپريش فرزند على  به ش
ــوده ومدعى اند كه  ــت اول به اين اداره مراجعه نم ــندمالكيت المثنى نوب ــه تقاضاى كتبى جهت دريافت س ــم ب منض
ــماره پلاك 73 فرعى  از 749اصلى واقع در قطعه يك شيروان بخش  ــند مالكيت  سه دانگ مشاع ازششدانگ  بش س
5قوچان به آدرس  خيابان كاشانى  كه متعلق به ايشان مى باشد بعلت  مفقود شده است با بررسى دفتر املاك معلوم 
ــند مالكيت آن بشماره چاپى  988346ذيل دفترالكترونيك 139520307114000397 بنام نامبرده  گرديده كه س
صادروتسليم گرديده است   دفتر املاك بيش ازاين حكايتى ندارد لذا به استناد تبصره يك اصلاحى ماده 120آئيننامه 
ــبت به ملك مورد آگهى معامله اى انجام داده يا مدعى  قانون ثبت مراتب يك نوبت آگهى ومتذكر ميگرددهركس نس
ــتى ظرف 10روز ازتاريخ انتشار آگهى اعتراض خود را به همراه اصل سند  ــندمالكيت نزد خود مى باشد بايس وجود س
ــت درصورت عدم وصول اعتراض درمهلت مقرر يا  ــندمعامله رسمى به اين اداره تسليم نمائيدبديهى اس مالكيت يا س
ــند مالكيت المثنى وتسليم آن به  ــند معامله رسمى نسبت به صدور س ــند مالكيت يا س وصول اعتراض بدون ارائه س

متقاضى اقدام خواهد شد تاريخ انتشار:98/03/07  آ-9802521
صمد ابراهيم زاده 

رئيس اداره ثبت اسناد و املاك شيروان

امین قاسمی نژاد در گفت و گو با قدس:

در »شهرخودرو« 
حرفه ای زندگی کردیم

امیرمحمد سلطان پور: ونسانت کمپانی در پایان این فصل جدایی خود را 
بعد از 11 سال درخشان در منچسترسیتی اعلام کرد تا به عنوان بازیکن - 

سرمربی به تیم دوران جوانی خود یعنی اندرلشت بلژیک باز گردد.
ترکیب کردن بازیکن بودن با سرمربیگری، به دلیل سختی کاری که هر کدام از 
آن ها دارد چیزی نیست که در سال های اخیر آن را زیاد مشاهده کرده باشیم. 
به همین دلیل دشواری های زیادی پیش روی کمپانی خواهد بود. در زیر 
نگاهی می کنیم به معروف ترین بازیکن - سرمربی های تاریخ که شانس خود 

را با داشتن وظایف چند برابر، برای موفقیت امتحان کردند:

کنی دالگلیش - لیورپول
بعد از فاجعه ورزشگاه هیسل و استعفای جو فگن از سرمربیگری لیورپول در 
سال 1985، »شاه کنی« به عنوان سرمربی - بازیکن در این تیم مشغول به کار 
شد. کنی دالگلیش توانایی های مربیگری خود را با رساندن قرمزها به قهرمانی 
لیگ و جام حذفی انگلیس به رخ کشید و جالب اینجاست که گل تعیین کننده 

قهرمانی لیورپول را نیز در پیروزی هفته پایانی مقابل چلسی به ثمر رساند.

رود گولیت -چلسی 
این هافبک مشهور هلندی بعد از تصمیم استعفای گلن هادل از سرمربیگری 
چلسی که برای هدایت انگلیس گرفته شــد، در فصل 1996/9۷ هدایت 
شیرهای لندن را قبول کرد. رود گولیت فصل خوبی را نیز سپری و تیمش را 
به قهرمانی جام حذفی رساند. فصل بعد هم فصل خوبی با بازیکن - مربیگری 
گولیت گذشت و در حالی که چلسی در رتبه دوم لیگ برتر انگلیس بود و در 
جام اتحادیه در مرحله نیمه نهایی و در جام برندگان جام باشگاه های اروپا در 
مرحله یک چهارم نهایی قرار داشت، به دلیل به توافق نرسیدن بر سر قرارداد 
جدید از سمت خود اخراج شد. مدت بازی او نیز به عنوان بازیکن کمرنگ 

شده بود و در این دو فصل تنها در 18 بازی لیگ به میدان رفت و یک گل زد.

روماریو - واسکودوگاما
در نســل خود روماریو یکی از کشــنده ترین مهاجمان بــود. او یکی از 
کلیدی ترین مهره های بارسلونای کرویف بوده و آمار خیره کننده 165 
گل در 16۷ بازی برای آیندهوون هلند تایید کننده این ادعاســت. البته 
اوضاع مربیگری کوتاه مدت وی به این خوبی نبود. او در اکتبر ۲00۷ به 
عنوان سرمربی - بازیکن هدایت واســکودوگاما در کشورش برزیل را به 
دست گرفت اما به دلیل کسب نتایج ضعیف بعد از چهار ماه برکنار شد. در 
این مدت دوپینگ او نیز مثبت شد که اعتبارش به عنوان فوتبالیست را 
خدشه دار کرد و البته نباید فراموش کنیم که در این چهار ماه حتی یک 

گل نیز به ثمر نرسانده بود.

جیانلوکا ویالی - چلسی
بعد از کنار رفتن رود گولیت به عنوان سرمربی چلسی در سال 1998، 

جیانلوکا ویالی هدایت آبی ها را به عنوان سرمربی - بازیکن بر عهده 
گرفت. او در آن فصل 33 ســاله بود اما با کسب قهرمانی به همراه 
یوونتوس در لیگ قهرمانان اروپا در دو فصل پیش از آن تجارب زیادی 
را به همراه داشت. ویالی در ادامه راه موفقیت هایی که گولیت در رساندن 
چلسی به مراحل پایانی جام اتحادیه و جام برندگان جام باشگاه های 

اروپا داشت، چلسی را به عنوان قهرمانی هر دو تورنمنت رساند. 
او در سال ۲000 نیز چلسی را به قهرمانی جام حذفی و 

جام خیریه رساند اما به دلیل مشکلاتی که با بازیکنان 
کلیدی تیم پیدا کرده بود از سمتش برکنار شد. 
ویالی با وجود کم شدن تعداد بازی هایش که در 
مدت سرمربیگری به 3۲ رسیده بود موفق شد 
1۴ گل به ثمر برساند که نشان دهنده کم نشدن 

عطشش برای گلزنی بود.

ورزش: فتحی مدیرعامل و علی خطیر معاونش در اســتقلال، امروز در 
ترکیه با استراماچونی گزینه نیمکت آبی ها دیدار می کنند. طبق هماهنگی 
های صورت گرفته قرار است در این جلسه 
طرفین به مذاکره بنشینند. پیش 
از این گزینه هــای دیگری 
هم مطرح بودنــد که آن ها 
به دلایل مختلــف اعلام 
کردند به تهران نمی آیند 
تا استراماچونی تبدیل 
به گزینه اول شــود. در 
صورتی کــه مذاکرات 
رضایت بخش باشد او می 
آید اما در غیر اینصورت به 
احتمال فراوان سرمربی بعدی استقلال 
ایرانی خواهد بود. از طرفی یک خبرنگار ایتالیایي 

از پیشنهاد تیم باشاک شهیر ترکیه به استراماچوني خبر داده است. این 
یعنی او به ترکیه می آید تا با یک تیر دو نشان بزند. در همین حال فرهاد 
مجیدی که در دبی حضور دارد بزودی به  ایران می آید تا با امیر حسین 
فتحی ملاقات کند. مجیدی از مشکلات به وجود آمده در باشگاه بشدت 
دلخور است.حالا باشگاه استقلال مانده و فرهاد مجیدی که به یک گزینه 
مدعی تبدیل شده و در مصاحبه هایش در قامت یک سرمربی حرف می زند.

اگرچه هواداران استقلال از باشگاه انتخاب یک مربی بزرگ را طلب می کنند 
اما واقعیت اقتصادی این است که استقلال توان استخدام حتی مربی یک 
میلیون دلاری را ندارد. به این نکته توجه کنید که استقلال فصل آینده 
حقوق دو مربی را بپردازد. هم وینفرد شفر و هم مردی که نمی دانیم اسمش 

چیست. دردسر بزرگ باشگاه استقلال آن قرارداد روی دست مانده وینفرد 
شفر است که استخدام مربی خارجی بعدی را سخت تر کرده. شاید به همین 
دلیل فرهاد مجیدی در آخرین مصاحبه هایش در روزهای اخیر سعی کرده 
وعده صرفه جویی در استخدام بازیکنان جدید را بدهد تا مدیران باشگاه 
استقلال بدانند که اگر فرهاد گزینه اصلی شان باشد، با یک سرمربی پرتوقع 
در نقل و انتقالات مواجه نیســتند و او می خواهد با همان تیم فصل قبل 
کارش را پیش ببرد. همه این ها از چه چیزی خبر می دهد؟ از یک آشفتگی 
ویرانگر که فقط با انتخاب سریع سرمربی می تواند به آرامشی نسبی تبدیل 
شود. پس چاره ای نیست جز اینکه وعده سه شنبه یا چهارشنبه را باور کنیم 

و منتظر نام سرمربی استقلال باشیم.

فرهاد مجیدی قهر می کند؟

مذاکره استراماچونی با استقلالی ها در ترکیه
نگاهی به بزرگ ترین سرمربی- بازیکنان تاریخ به بهانه سمت جدید کمپانی

هدایت تیم از درون زمین!
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فرهنگ و هنر

خبر

سعید ابوطالب در گفت و گو با قدس:
 مسئله تلویزیون محتوا نیست

قالب های کهنه است
فرهنگ و هنر/ زهره کهندل: 
یــک کارگــردان و تهیه کننده 
برنامه های تلویزیونی با بیان اینکه 
تلویزیون از فضای رسانه ای برای 
جذب مخاطب جامانده اســت، 
گفت: این به دلیل محتوا نیست، 

برخی بر این باورند که تلویزیون به خاطر جهت گیری های سیاسی است 
که مخاطبانش را از دست داده است در حالی که این طور نیست، مشکل 
اصلی تلویزیون ضعف در تکنیک، نبود برنامه های جذاب و قالب های کهنه 

است.
ســعید ابوطالب در گفت و گو با خبرنگار ما افــزود: مخاطب با محتوای 
تلویزیون مشــکل ندارد بلکه با قالب برنامه ســازی و تکنیک های تولید 
برنامه در تلویزیون مشکل دارد که جذاب و به روز نیست. اگر برنامه های 
تلویزیون جذاب و به روز باشــد، مــردم ترجیح می دهند نیازمندی های 

رسانه ای خود را  از تلویزیون بگیرند تا از رسانه های غیرمعتبر مجازی.
این تهیه کننده تلویزیون خاطرنشان کرد: برنامه های تلویزیونی باید به روز 
باشــند، اما وقتی مسئله به روز شدن قالب های نمایشی به میان می آید 
عده ای به دنبال کپی کاری از شــبکه های خارجی هستند و دقیقاً مثل 
همان را اجرا می کنند. ممکن است از هر 10 تا، یکی از آن ها بگیرد، ولی 
قرار نیست کپی کاری شــود، بلکه می توان آن قالب را با شرایط داخلی 

به روز کرد. 
وی گفــت: وقتی حــرف از ژانر جدید به میان می آید بســیاری گمان 
می کنند کپی کردن، کاری جدید اســت و برخی برنامه ســازان نعل به 
نعل یک برنامه را کپی می کنند. مسئله تلویزیون، مسئله خلاقیت است. 
برنامه سازان باید جسارت داشته باشند و مدیران هم انعطاف پذیرش این 

خلاقیت را داشته باشند.
ابوطالب ادامه داد: افتخار برخی از مدیران تلویزیون این است که ماهواره 
نگاه نمی کنند، در حالی که باید ببینند رقیب چه می کند! به همین دلیل 

برخی شبکه ها به اندازه یک روزنامه هم مخاطب ندارند. 
این مستندساز با بیان اینکه رسانه بدون مخاطب معنا ندارد، گفت: درباره 
اینکه تلویزیون مخاطبانش را از دست داده یا نداده، نظرات مختلفی وجود 
دارد، با وجود این در دوره ای رســانه های رقیب، شبکه های ماهواره ای 

بودند و امروز شبکه های اجتماعی رقیب تلویزیون هستند.
ابوطالب یادآور شــد: تلویزیون باید خودش را با مخاطب همراه کند و از 
فضای رسانه ای جامعه جا نماند، لازم است کارگردان ها و تهیه کننده ها 
برنامه های خلاقانه بسازند. ساختن سریال ها و تله فیلم هایی به شیوه 10 
سال پیش درست نیست. تلویزیون اگر از زمان عقب بماند، حتی یکی دو 
سال، مخاطبش را از دست می دهد. مخاطب امروز انتخاب های فراوانی 
دارد و همزمان که جلوی تلویزیون نشسته، موبایل به دست گرفته و اگر 
برنامه تلویزیون او را راضی نکند، غرق در فضای مجازی می شود، بنابراین 

تلویزیون باید خلاقانه تر عمل کند.

غاده السمان: 
 هالیوود نقشه تبدیل مسجد الاقصی

به هیکل یهودی را تسهیل می کند
»غاده  فراهانی:  جواد 
الســمان« با انتقــاد از 
سینمای جهان عرب و اسلام، به 
چهره مخدوش مســلمانان در 
فیلم هــای هالیــوودی و غربی 
پرداخت و این فیلم ها را مملو از 

توهین به مســلمانان و زنان دانست. این شاعر و ادیب مشهور سوری در 
مقاله ای در سایت القدس العربی، با انتقاد از سینمای جهان عرب و اسلام، 
به چهره مخدوش مســلمانان در فیلم های هالیوودی و غربی پرداخت و 
نوشــت: بعضی اوقــات از موضــوع پایان نامــه خود در دانشــگاه که 
»نمایشــنامه های نامعقول« به جای بررســی چهره مخدوش و زشــت 
مسلمانان بود، احساس پشیمانی می کنم. در واقع همین موضوع »سینمای 
نامعقول« است؛ فیلم هایی که در آن مسلمانان، تروریست و رباینده زنان 
هســتند و بســیاری از فیلم های موفق آمریکایی تصویر وحشتناکی از 
مسلمانان ارائه می دهند و به زن با دید کالا و کنیز می نگرند. به عنوان مثال 
در یکی از مجموعه فیلم های »جیمز باند« نقش منفی فیلم را می بینیم 
که از معشوقه خائن خود انتقام می گیرد و او را به »تاجر کنیزان« در یک 
کشور عربی مسلمان می ســپارد تا او را بفروشد. جدای از اینکه صحنه 
فروش او، توهین به زنان است، جیمزباند غربی به عنوان قهرمان داستان 
وارد عمل می شود و آن زن را از به اصطلاح توحش اسلامی و فروش عریان 
او در مزایده علنی نجات می دهد. فیلم هایی این چنینی تصویری دروغین 
از اسلام ارائه می دهند و در مقابل، حملات صهیونیست ها به مسجدالاقصی 

و تبدیل آن به هیکل یهودی را تسهیل می کنند.
وی در ادامه نوشت: فیلم های هالیوودی با این موضوعات بی شمار است؛ 
مانند داستان بوکسور قهرمان غربی که به همراه خانواده خود برای مسابقه 
بوکس به یک کشور مسلمان اروپایی می رود و آنجا دختر نوجوان و زیبای 
او برای فروش به مسلمانان ثروتمند ربوده می شود، اما این قهرمان بوکس 
کــه »جان کلود« ایفای نقش آن را برعهده دارد، وارد عمل شــده و او را 

نجات می دهد.
به اعتقاد شاعر مشهور جهان عرب، این فیلم های ماجراجویانه که برای 
مخاطب جذاب است، با اهانت به مسلمانان و ارزش های اسلامی، با منافع 
اسرائیل همسو هستند و این گونه ترویج می کنند که مسلمانان با زنان 
مانند اســیر و کالایی برای فروش برخورد می کنند؛ به همین خاطر من 
همیشه دنبال فیلم های نادر و محدودی هستم که چهره مسلمانان را به 

صورت عادلانه به نمایش بگذارد.
وی می  پرسد: سؤال من این است که سینمای عربی و اسلامی در کجای 
ماجرا قرار دارند و برای مقابله با این فیلم های بســیار جذاب احساسی 
چه کرده اند؟ چه کسی گفته ســینمای عربی نمی تواند اسلام را جز با 
ریش های مصنوعی، صحنه های خسته کننده و داستان های خواب آور به 

تصویر بکشد؟
سمان در پایان این مقاله نوشته است: فیلم های هالیوودی بسیار محدودی 
را مشاهده کرده ام که تصویری زیبا و عادلانه از مسلمانان ارائه می دهند، 
نمونه آن فیلمی اســت که در آن »مایکل داگلاس« می خواهد همســر 
خیانتکار خود را به قتل برساند، از این رو پولی را به معشوق خیانتکار زن 
خود می دهد تا او را بکشد، ولی زن از خود دفاع می کند و نجات می یابد؛ 
آنچه گذشت برای ما مهم نیست، بلکه مهم حضور شخصیت پژوهشگر 
آمریکایی و مصری الاصل مسلمانی در این فیلم است که جانب عدالت را 
گرفته است. فیلم های این چنینی کمی را در سینمای عربی می بینیم. آیا 

سینمای عربی هوشیار خواهد شد؟

 فرهنگ و هنر/ خدیجه زمانیان  بتازگی اثری 
به بازار کتاب آمده که مورد توجه و اقبال مخاطبان 
اهل کتاب قرار گرفته اســت. »مناجات«های عباس 
حسین نژاد که با لحن و بیانی طنزآمیز نوشته شده 
است پیش از این در فضای مجازی منتشر شده بود 
و اینک در ایام ماه مبارک رمضان از سوی نشر سوره 
مهر به صورت کتاب عرضه شده است. نویسنده در 
هر کدام از مناجات های خود، بر یکی از موضوعات 
مهم و ارزشی شامل مســائل اجتماعی، اقتصادی، 
فرهنگی و سیاسی دست گذاشته است و با استفاده 
از زبان طنز توانســته توجه مخاطبــش را به این 
موضوعات به ظاهر ساده ولی در باطن بسیار عمیق 
و مهم جلب کند. عباس حسین نژاد که با طنزنویسی 
در مجلات مختلف طنــز و ادبی مانند مجله طنز 
سه نقطه خود را به جامعه طنز معرفی کرده است، 
بخوبی موفق شده بار دیگر طنز خود را با چاپ اثری 
متفاوت و با استفاده از زبانی امروزی و عامه پسند به 

مخاطبان ارائه دهد.
حسین نژاد با چاپ این اثر با زبانی ساده و بی آلایش 
با خدای خود درد دل کرده و به مخاطبش نشــان 
داده که می شود خیلی ساده حرف های زیادی را با 

پروردگار جهانیان در میان گذاشت. 
در بازدید مقام معظم رهبری از نمایشــگاه کتاب، 
»مناجات« های عباس حسین نژاد یکی از آثاری بود 

که ایشان آن را تورق کردند. 
در صفحه امروز با خالق این مناجات ها به گفت وگو 
نشســتیم و از او دربــاره این قطعه هــا و نوع ادبی 
»مناجات« پرســیدیم. عباس حســین نژاد متولد 
1356 اســت. او کارشــناس زبان ژاپنی است و به 
هایکوهای ژاپنی هم علاقه زیادی دارد. حسین نژاد 
در حال حاضر قائم مقام مؤسســه فرهنگی هنری 
سپهر سوره هنر حوزه هنری است. حسین نژاد پیش 
از این مجموعه شــعر »تو ابر شو ببار« را توسط نشر 

سپیده باوران منتشر کرده است.

 چه شــد که »مناجات« ها نوشته شد و به 
سمت نوشتن این قطعه ها رفتید؟ 

مــن در کل کوتاه نویس هســتم و اگر پیش از این 
هم موفقیت هایی در جشنواره های مرتبط با نوشتن 

کسب کردم، به خاطر همین کوتاه نویسی ها و نوشتن 
داستان های مینیمال بوده است. 

اما آنچه من را به سمت نوشتن این مناجات ها برد، غر 
زدن های ما در شبکه های اجتماعی است. غر زدن، 
اتفاقی است که سال هاست در شبکه های اجتماعی 
آغاز شــده و برای همه  خیلی هم لذتبخش است. 
ایــن لذت، ما را به مردمی تبدیل کرده که مدام غر 
می زنند و کیف می کنند و با گذشت زمان افسرده تر 
می شوند. به باور من، فعالان شبکه های اجتماعی اگر 
به آخرت و روز جزا اعتقاد دارند باید با خودشان تکرار 
کنند: برای تولید، خواندن و بازنشر و باز ارسال مطالب 

به دیگران در پیشگاه خداوند مسئول هستیم. 
ناامید کردن حتی یک نفر ممکن است تمام آخرت 
ما را به خطر بیندازد و اگر کســی با خواندن متن 
و نوشــته ما دچار یأس شود، ما در برابرش مسئول 

خواهیم بود. 
من برای شکســتن حالت غر و ناامیدی در فضای 
مجازی بخصوص توییتر خیلی فکر کردم، گفتم یکی 
از راه هایی که می شود از غر زدن فرار کرد، این است 
که این غرها به مناجات تبدیل شود. به دوستانم هم 
گفته ام که امام ســجاد)ع( راه را به ما نشان داده اند 
که اگر اوضاع بر شــما سخت می گذرد، دعا کنید و 
با خــدا حرف بزنید . ما به جای اینکه با خدا حرف 
بزنیــم، واگویه هایی را از خودمان بروز می دهیم که 
سیاه است، اما اگر همین ها به مناجات تبدیل شوند، 
شــیرین و نورانی می شوند. این راهی است که اهل 
بیت)ع( پیش پای ما گذاشــته اند و من هم تلاش 
کردم از این راه استفاده کردم. به هر حال همه آن ها 
ابتدا در توییتر منتشر شد و پس از چند سال تصمیم 

گرفتم آن را در قالب کتاب ارائه دهم. 

 مناجات ها را که می خوانیم متوجه لحن و 
بیان طنزآمیز شما می شویم؛ چطور چنین نگاه 

طنازانه به تضرع و نیایش با خدا داشتید؟ 
لحن این مناجات ها بین جدی و طنز است و الزاماً 
همه آن ها طنز نیست، اما من تلاش کرده ام لحنم 
را امروزی تر کنم و حس صمیمیت با خدا را به رخ 
بکشم. معتقدم اگر با خواندن یک مناجات من، حتی 
یک ســیم هم به محضر باریتعالی وصل شود برای 

من کفایــت می کند. کما اینکه خودم بازخوردهای 
این مناجات ها را می بینم که دوســتان پیام تشکر 
می دهند. همین که این کلمات توانســته در ذهن 
کســی رســوخ کند و با خدا ارتباطی برقرار کند، 
برای من کافی اســت. مثلاً یکی از دوســتان معلم 
من در دزفول برایم برگه امتحانی فرســتاده بود که 
بالای برگه سؤال درس ادبیات فارسی کلاس دهم، 
مناجاتی از من را با اسم نوشته بود و حتی از مناجات 
هم ســؤال طرح کرده بود. این بازخوردها برای من 

جذاب است.
بر این نکته هم تأکید کنم که در طول این چند سال 
مناجات ها را به قصد انتشار کتاب ننوشتم و قصدم 

فقط واگویه های درونی خودم بود، اینکه حرف خودم 
را بزنم و به عنوان کسی که در شبکه های اجتماعی 
فعال اســت، گام های خودم را بردارم و متأثر از جو 
نباشم. تلاش کردم در توییتر تحت تأثیر نباشم و فضا 

من را نشکند و بتوانم مسیر خودم را بروم.

 به هر حال به نوشــتن ایــن کتاب ها 
کمتر توجه شده اســت. با اینکه نوع ادبی 
خیلی  فارســی  ادبیات  در  »مناجــات« 
موردتوجه بوده اســت اما نویســندگان 

معاصر به آن بی اعتنا بوده اند؛ چرا؟ 
نه زیاد هم بی توجه نبوده اند. در طول قرن ها شعر، 
بار مناجات را به دوش کشــیده و کمی هم نثر. در 
معاصر مثلاً مناجات های علامه حســن زاده آملی و 
متون اســتادان سیدمهدی شجاعی و ساعد باقری 
و در این چند ســال کتاب »چوپــان معاصر« رضا 
احسان پور، نشان می دهد شاعران و ادیبان این زمانه 
هم گوشه چشــمی به مناجات داشته اند و البته در 
شبکه های اجتماعی نیز جریان مناجات با هشتگ 
مناجــات جریان قابل اعتنایی اســت، بویژه در ماه 

مبارک رمضان.
درکلیت حضور رسانه ای مناجات باید عرض کنم که 
»مناجات« بیشــتر تبدیل به محصول چندرسانه ای 
شده اســت تا نوع ادبی مکتوب. به هر حال دعاها 
عربی هستند و کســی نیامده آن ها را با زبان ساده 
بگوید. من هم در نوشتن مناجات ها در بیشتر موارد 
به حافظه ام مراجعه کــرده ام، در حالی که ادعیه و 
زیارات بخصوص دعاهای امام سجاد)ع( در صحیفه 
سجادیه یک چشمه عالی است برای سیراب شدن 
و تبدیل کردن به مناجات های امروزی. این ها باید 
به متونی تبدیل شود که جوان امروزی که ذهنش 
شلوغ است، رغبت کند آن را بخواند تا بتواند در همه 
این ناآرامی ها و روزمرگی ها به آرامش برسد؛ آن هم 
با ادبیات متعالی فارسی و تکیه بر فرهنگ اسلامی. 

من در مناجات هایم بــه دعاها، بخصوص دعاهای 
امام سجاد)ع( نگاهی داشته ام. گاهی به من اعتراض 
می شد این چه مناجات و چه نوشته هایی است، که 
من می گفتم این عین دعای امام سجاد)ع( است و 
من نگفته ام. مثلاً این مناجات که :»خدایا با باز کردن 
دســت ما در امور مادی، قلب و مغز مــا را در امور 
معنوی آزاد کن!« برگرفته از دعای امام سجاد است. 
در نگاه کلی می شــود گفت، آن قدر این مناجات ها 
خوانده نشده، شنیده نشده و عرضه نشده که حرف 

ائمه)ع( هم گاهی برای ما غریب است. 

 یکی از علت های دیده نشدن ادعیه، علاقه 
ناشــران به انتشار آن هاســت، در حالی که 
می توانند آن ها را با ترجمه های بهتری عرضه 

کنند تا مورد استفاده شاعران قرار بگیرد. 

بله ناشران دوست دارند ادعیه را عیناً منتشر کنند، 
چون در مساجد و مکان های زیارتی و مذهبی عرضه 
می شود، راحت تر به فروش می رود و به اصطلاح بازار 
بهتری دارد. اگر چه آن کار هم پسندیده است و یک 
کار اصولی است، اما ما در ادبیات فارسی و نگهداری 
زبان فارسی مســئولیم و این مسئله همان نگرانی 
رهبر معظم انقلاب است که ایشان وظیفه نگهبانی 
و اعتلای زبان و ادبیات فارســی را بر دوش شاعران 
گذاشتند. در طول قرن ها شعر بار حکمت و فرهنگ 

ما را به دوش کشیده است.
در حالی که متون شگفت انگیزی در زیارت ها و ادعیه 
وجود دارد که محل مراجعه خوبی برای شــاعران 
اســت و چه خوب است که ناشــران بویژه ناشران 
دولتی این متون را با ترجمه های خوب منتشر کنند 

و در دسترش شاعران و ادیبان قرار دهند. 

 شما برای نوشتن این مناجات ها مطالعات 
خاصی داشته اید یا فقط به حافظه تان مراجعه 
کرده اید؛ چون پیش از این هم مجموعه شعر 

منتشر کردید و ادبیات را می شناسید؟
حتماً این نوشته ها حاصل تجارب زیستی و مطالعات 
من در طول سال هاســت، اما تلاش کرده ام آن ها را 
به امور روزمره پیوند دهــم. گاهی این ها را زمینی 
کرده ام و درباره قســط و قــرض حرف زده ام، چون 
می دانم خودم و دوستانم چقدر گرفتار هستیم و دعا 
کرده ام: »خدایا قســط و قرض و وام و اضطرابشان را 
از تقدیر ما بردار!« و گاهی هم آســمانی اش کرده ام 
که: »خدایا هوای نفس ما را داشــته باش!« با اینکه 
من به مســائل اطرافم در نوشــتن این مناجات ها 
توجه خاصــی دارم و تلاش می کنم هیچ اتفاقی از 
دستم در نرود. در ادبیات نیز مثلاً یکی از مناجات ها 
ارجاعی دارد به ابتدای کتاب داستان بوف کور صادق 
هدایت که کلیدی ترین و معروف ترین جمله اوست. 
من به ابتدای همان جمله معــروف »خدایا« اضافه 
و آن شــکوه را به مناجات تبدیل کــردم و در نگاه 
من آن جمله افســرده تبدیل به یک جمله متعالی 
شــد که »خدایا در زندگی زخم هایی است که...« . 
درباره متون اصلی دینی ما و مراجعات من، اعتراف 
می کنم هربار صحیفه سجادیه را باز و یا زیارت ها را 
مطالعه می کنم، شگفت زده، چیزهای جدیدی کشف 
می کنم، با ذوق می خوانم و تلاش می کنم آ ن ها را به 

مناجات تبدیل کنم. 

 شــما به ادبیات ژاپن و هایکوهای ژاپنی 
هم علاقه دارید. ایــن علاقه چقدر در خلق 

مناجات ها مؤثر بود؟ 
من در رشــته زبان و ادبیات ژاپنی تحصیل کرده ام 
و می توانم بگویم هایکو را بســیار دوســت  دارم. در 
هایکــو نگاه جدی طبیعت گرایانه وجــود دارد و با 
طبیعت گرایی ای که پیش از آشــنایی با آن در من 
وجود داشته، پیوند خورده اســت. من زاده شمال 
هستم و با آنکه سال هاست در تهران زندگی می کنم، 
طبیعت تأثیرش را بر ذهن من گذاشته و حفظ کرده 
است. هایکو با ارتباط بین نگاه ریزبینانه به همه چیز 
اطرافم و بیان آن در کمترین کلمات، ذهن من را در 
کوتاه نویسی تقویت و به من کمک کرد حرفم را به 
خلاصه ترین گونه، بیان کنم. گاهی می نشینم متن ها 
را مرور و با خــودم فکر می کنم، در همین کلمات 
کم چقدر حرف نهفته است و براحتی با چند کلمه 
می شود چه حرف های بسیاری زد و با مخاطب هم 
ارتباط برقرار کرد. کوتاه نویسی، این روزها وجهی از 
سبک نوشتاری است که کمک کرده بتوانیم مخاطب 
پیدا کنیم و منظورمان را در جان افراد جا بیندازیم و 
با هم حرکتی به سمت جلو و البته بالا داشته باشیم؛ 
مناجات های کوتاه به نظر یکی از راه های خوب آن 

است.

مهر: پرویز بهرام، دوبلور شــناخته شده، ششم خرداد پس از یک دوره بیماری 
درگذشت. ایران شاداب، همسر پرویز بهرام اعلام کرد، این دوبلور پیشکسوت صبح 
ششم خرداد در منزل دارفانی را وداع گفته است. بهرام متولد 130۸، از هنرمندان 
و پیشکســوتان هنر دوبله کشور بود .وی چندی پیش به علت مشکلات کلیوی 
راهی بیمارستان شد. این پیشکسوت که دانش آموخته کارشناسی حقوق قضایی 
است، کار دوبله را از سال 13۲۸ با حضور در فیلم ایتالیایی »هنرپیشه« آغاز کرد.

صدای او از جمله صدا های ماندگار دوبله ایران است و بی گمان یکی از ماندگارترین 
صدا های او در مستند »جاده  ابریشم« آشنای گوش های ایرانیان است. وی به جای 
کرک داگلاس در »اولیس« ســاخته ماریو کامرینی، در »اتللو« ســاخته سرگئی 
یوتکویچ، به جای لورنس اولیویه در »هنری هشــتم«، آنتونی هاپکینز )تله تئاتر 
اتللو(، اورسون ولز )مرد سوم(، هربرت لوم )جنگ و صلح ساخته کینگ ویدور( و 
... صداپیشگی کرده است. پیکر بهرام روز چهارشنبه )هشتم خرداد ماه(، ساعت 

10 صبح از مقابل در تالار وحدت به سمت بهشت زهرا )س( برگزار می شود.

تسنیم: بازیگر پیشکسوت ســینما، تئاتر و تلویزیــون، گفت: غصه می خورم وقتی 
می بینم جوان ها را پیر می کنند و من در خانه بیکار نشســته ام؛ این اتفاقات دلم را 
می شکند. من بارها گفته ام مسئولان باید توجه کنند به هر کسی از راه رسید نگویند بیا 
بازی کن. صدیقه کیانفر که این روزها نقش آفرینی اش در سریال »گمگشته« در حال 
بازپخش است، مدت هاست خانه نشین شده است  و در روزهای اخیر که قرار بود در 
کاری رادیویی ایفای نقش کند، باز هم در بیمارستان شرکت نفت بستری شده است.

وی ضمن تأیید خبر بستری شدن در بیمارستان، گفت: من بیش از یک هفته است در 
بیمارستان شرکت نفت بستری شده ام و جز مدیر خانه پیشکسوتان و شخصیتی چون 
»آتش تقی پور« کســی به دیدنم نیامد. بستر بیماری خسته ام کرده و امروز مرخص 
می شــوم. علت اصلی این رفت و آمدها به بیمارســتان و خوابیدن در بستر، بیماری 
صرف نیست، بلکه به من کار نمی دهند و غصه می خورم چرا تلویزیون مدت هاست 
مرا فراموش کرده و بتازگی فراموشــی به ســراغ رادیو هم رفته است. مسئولان باید 

هنرمندان باتجربه شان را براحتی کنار نگذارند تا فراموش شوند.

چهره خبرچهره خبر

 خاموشی راوی 
»جاده ابریشم«

صدیقه کیانفر: باتجربه  ها را 
فراموش نکنید

پیشتازی فیلم های کمدی در سومین هفته ماه رمضان
صبا کریمی: فیلم ســینمایی »تگزاس ۲« با فروش هفتگی 
بیش از ۲ میلیارد تومان در صدر جدول فروش هفتگی است 
و رتبه دوم این جدول به فیلم »ســامورایی در برلین« اختصاص دارد؛ 
این در حالی است که سینماها خود را برای اکران یک فیلم کمدی دیگر یعنی »ما 

همه با هم هستیم« آماده می کنند.
بــه گزارش گروه فرهنگی قدس آنلاین، ایــن روزها فیلم های کمدی همچنان در 
صدر جدول پرفروش ترین های سینما قرار دارند و با اینکه طرح اکران افطار تا سحر 
بدرستی اجرا نشده است، اما بازار کمدی ها داغ است، با این حال افزوده شدن چند 
فیلــم جدید همچون »وکیل مدافــع«، »تولدت مبارک«، »به دنیــا آمدن« و »خانه 
دیگری« به چرخه اکران نتوانست نظر مخاطبان را به خود جلب کند و فروش آن ها 
در دو هفته، کمتر از 100 میلیون تومان بوده اســت که در نوع خود فروش ناامید 
کننده ای محســوب می شود. ضمن اینکه امسال هم مانند سال های گذشته اکران 
فشرده فیلم های سینمایی و افزوده شدن چند فیلم دیگر به چرخه اکران عید فطر، 
انتقادهای بسیاری درباره فیلم سوزی و سلب فرصت و امکانات بیشتر از فیلم های 

بفروش به وجود آورده است.

 نگاهی به جدول فروش فیلم های ماه رمضان
فیلم ســینمایی »تگزاس۲« به کارگردانی مسعود اطیابی که در شرایط متفاوت و 
غیرمنتظره ای ناشی از توقف اکران »رحمان 1۴00« به نمایش درآمد، این روزها در 
ادامه فروش مطلوب خود توانسته در پنجمین هفته اکرانش نیز همچون هفته های 
گذشته صدرنشــین جدول فروش باشــد. این فیلم که ادامه ای بر فیلم پرفروش 
»تگزاس« محسوب می شود و تا به اینجا دومین کمدی پرفروش امسال بوده است، 
با فروش هفتگی بیش از ۲ میلیارد تومان مجموع فروشش را به 1۲ میلیارد تومان 

نزدیک کرد.
»سامورایی در برلین« به کارگردانی مهدی نادری از دو هفته گذشته به چرخه اکران 
افزوده شده که در این مدت کوتاه توانسته با فروش هفتگی یک میلیارد تومانی و با 

پشت سر گذاشتن »متری شیش و نیم« خود را به رتبه دوم جدول برساند. با توجه 
به آمار ارائه شده توسط سینما تیکت، »سامورایی در برلین« با افزایش 3۲ درصدی، 

بیشترین افزایش فروش را نسبت به هفته گذشته داشته است. 
ســومین فیلم پرفروش هفته »متری شیش و نیم« با فروش ۷۸۲ میلیون بود. این 
فیلم که عنوان پرفروش ترین فیلم غیرکمدی سینمای ایران را از آن خود کرده بود، 
پس از گذشت ۹ هفته از اکرانش هنوز فروش بالای نیم میلیارد در هفته را تجربه 

می کند.
رتبه چهارم جدول نیز متعلق به فیلم »چهار انگشت« با فروش هفتگی 1۹5 میلیون 
است. »نبات« به کارگردانی پگاه ارضی که نخستین اکران خود را در سی و هفتمین 
جشــنواره جهانی فجر تجربه کرد، با فروش 156 میلیون پنجمین فیلم پرفروش 

هفته بود. 

 مقایسه فروش و استقبال مردم از فیلم های ماه مبارک در دو سال متوالی
اما سازمان سینمایی در گزارشی میزان فروش فیلم های سینمایی در نیمه اول ماه 
مبارک رمضان را در مقایســه با مدت مشابه سال پیش منتشر کرد. براساس این 
گزارش، 13 فیلم سینمایی در نیمه اول ماه مبارک رمضان نمایش داده شد که از 
ایــن تعداد ۴۸ درصد با موضوع اجتماعی، 36 درصد کمدی و 15 درصد کودک و 
نوجوان بوده اســت و در سال ۹۷ تعداد 15 فیلم سینمایی در ماه مبارک رمضان 
نمایش داده شــد که ۴۷ درصد با موضــوع اجتماعی، ۴0 درصد کمدی، 6 درصد 

کودک و نوجوان و 6 درصد مقاومت بوده است.
میزان فروش فیلم ها در نیمه اول ماه مبارک رمضان در مقایسه با دوره مشابه خود 
در ســال گذشته )۹۷( ۲0 درصد افزایش، تعداد تماشاگران 5 درصد کاهش و نرخ 

متوسط بلیت سینما ۲۷ درصد افزایش داشته است.
این در حالی است که بنا به نظر بسیاری از صاحبان آثاری که این روزها فیلم هایشان 
روی پرده سینماست، طرح اکران افطار تا سحر عملاً اجرایی نشده و سینماداران نیز 
آنچنان که باید به جز سانس های فوق العاده، سانس دیگری را در اختیار فیلم ها قرار 

ندادند. علاوه بر موارد یادشده، انتقادها به نحوه تبلیغات و آگاهی رسانی به مخاطبان 
نیز  مانند هر سال پابرجاست.

 کدام فیلم ها عید فطر اکران می شوند
این روزها در ســرگروه آزادی فیلم »تولدت مبارک« به کارگردانی سمیه زارعی نژاد 
در حال اکران است که پس از آن فیلم »ما همه با هم هستیم« به کارگردانی کمال 

تبریزی به نمایش درخواهد آمد و قرارداد اکران آن برای عید فطر ثبت شده است.
همچنین قرارداد »سرخپوست« به کارگردانی نیما جاویدی پس از »خانه دیگری« در 
سرگروه سینما آستارا بسته شده است. در سرگروه استقلال نیز قرارداد فیلم »شبی 

که ماه کامل شد« به کارگردانی نرگس آبیار برای اکران عید فطر ثبت شده است.
همچنین در روزهای گذشته، شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی در جلسه ای 
که با حضور اکثریت اعضا برگزار شــد، مجوز نمایش سه فیلم »بی حسی موضعی« 
به تهیه  کنندگی حبیب رضایی و کارگردانی و نویسندگی حسین مهکام، »جان دار« 
به تهیه کنندگی ابراهیم طالش مجیدی، کارگردانی مشترک حسین امیری دوماری 
و پدرام پورامیری و نویسندگی مشترک حسین امیری دوماری، پدرام پورامیری و 
محمد داودی و »آشــفته گی« به تهیه  کنندگی، کارگردانی و نویسندگی فریدون 

جیرانی را صادر کرد.

گزارش اکران

گفت وگو با نویسنده کتاب »مناجات« 
که بتازگی منتشر شده است   

به جای غر زدن 
دعا کنیم 

برش

 امام سجاد)ع( راه را به ما نشان 
شما  بر  اوضاع  اگر  که  داده اند 
سخت می گذرد، دعا کنید و با خدا 
حرف بزنید . ما به جای اینکه با 
خدا حرف بزنیم، واگویه هایی را 
از خودمان بروز می دهیم که سیاه 
است، اما اگر همین ها به مناجات 
نورانی  و  تبدیل شوند، شیرین 

می شوند
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